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Mesto investovalo ďalších 86 tisíc eur
do rekonštrukcií svojho majetku

Župan Kotleba 
vytiahol do boja proti 
gymnáziám
Úrad Banskobystrického samosprávneho kraja na-
vrhoval pre budúci rok neotvoriť ani jednu triedu na 
kremnickom gymnáziu. Mesto však za kremnickým 
gymnáziom stojí. 

Úrad Banskobystrického sa-
mosprávneho kraja navrhol 
zoškrtať počet tried prvých roč-
níkov gymnázií pre nasledujúci 
školský rok. Oproti súčasnému 
stavu navrhuje otvoriť v bansko-
bystrickom kraji o jedenásť gym-
naziálnych tried menej. Medzi 
školy, ktoré toto opatrenie malo 
postihnúť, zaradili aj Súkromné 
gymnázium v Kremnici. 

Kotleba: Kvalita školstva
v kraji degraduje

Návrh úrad predložil krajským 
poslancom na rokovaní v Bar-
tošovej Lehôtke 9. októbra. 
Podľa predsedu kraja Mariana 
Kotlebu sú dnes na gymnáziá 
prijímané deti, ktoré by sa na 
takýto typ školy pred desiatimi 
rokmi nemali so svojim prospe-
chom šancu dostať. „Čo je hor-
šie, systém škôl, ktorý je dnes 

v kraji, nezodpovedá potrebám 
trhu práce. Tým, že každý po-
slanec bude chcieť byť dobrý 
vo svojom okrese a triedy sa 
budú otvárať na požiadavky 
riaditeľov a nie podľa potrieb 
trhu práce a reálneho počtu 
detí, degradácia kvality škôl 
bude pokračovať.“ Podľa Kot-
lebu v kraji chýbajú absolventi 
stredných odborných škôl, po 
ktorých je na trhu práce dopyt. 
Naopak preplnená je kapacita 
gymnázií, ktoré produkujú ab-
solventov slabo použiteľných 
na trhu práce, ktorí končia na 
úradoch práce. „Kým budeme 
navyšovať priestor pre gymná-
ziá, nikdy nedostaneme študen-
tov na odborné školy a nikdy ne-
poskytneme zamestnávateľom 
absolventov, ktorých potrebujú.“ 

Zatekajúca strecha na dome 
smútku bola opravená pred 
sviatkom Všetkých svätých. 
Rekonštrukciu realizovala fir-
ma Hanstav z Martina. Podľa 
riaditeľa technických služieb 
Petra Groscha strechu provi-
zórne lepili dlhé roky. „Teraz 
bolo rozhodnuté, že strecha 
sa opraví celá. Na tento účel 
bolo vyčlenených 10 000 eur, 
ale vysúťažili sme cenu 7 200 
€. Strecha je celá pokrytá as-
faltovým pásom a nanovo ople-
chovaná. Teraz vydrží ďalších 
desať rokov.“
 Nový  asfalt pokrýva približ-
ne 800 metrov ciest na uliciach 
Veternícka, Zechenterova a 
Dolná. Pokládku asfaltu v hrúb-
ke 6 cm realizovala firma PAP 
Haus z Kremnice a celková 

Nových 800 metrov asfaltového koberca na cestách, nová strecha na dome smútku, výmena podláh na radnici 
a rekonštrukcia strechy na budove knižnice sú aktuálne investície mesta do svojho nehnuteľného majetku. 

cena prác bola 21 000 eur. Ako 
cenu za titul v súťaži Kultúrna 
pamiatka roka získalo mesto v 
roku 2014 finančnú odmenu 8 
300 € od Nadácie SPP. Mes-
to bolo ocenené za obnovu a 
reštaurovanie verejných pries-
torov 1. nadzemného podlažia 
kremnickej radnice. Finančný 
príspevok bol určený na reali-
záciu ďalších prác na ocene-
nej budove a voľba padla na 

výmenu podláh v šiestich kan-
celáriách radnice. Konkrétne 
sa týkala kancelárie oddelenia 
školstva, kultúry a športu, troch 
kancelárií oddelenia výstavby 
a životného prostredia a dvoch 
kancelárií ekonomického od-
delenia na prízemí. Výmenu 
podláh realizovala firma BB 
Business z Banskej Bystrice a 
celková cena bola dohodnutá 
na sumu 8 700 €.

Najväčšou investíciou je rekon-
štrukcia zadnej časti strechy na 
budove knižnice. Obnovu kryti-
ny a poškodených častí krovu 
realizuje firma S-ROOF z Ja-
novej Lehoty a suma za opra-
vu dosiahne 49 000 €. Práce v 
súčasnej dobe ešte prebiehajú 
a podľa zmluvy by mali byť 
ukončené najneskôr do konca 
kalendárneho roka.

Kultúrne a informačné centrum 
mesta Kremnica plánuje vytvoriť 
sériu kalendárov od kremnických 
fotografov. „Prvý, s kým sme re-
alizovali myšlienku vytvorenia 
série kalendárov od kremnických 
fotografov, je mladý Kremničan 
Dominik Roth. 

Kalendár na rok 2016 „Kremnica v noci“
nafotil mladý fotograf Dominik Roth

Dominik Roth fotografuje iba 
dva roky, za ten čas si však 
svojou tvorbou získal viac ako 
5000 fanúšikov na Facebooku a 
pracovný diár má už teraz zapl-
nený na rok a pol dopredu. Pri-
tom má len sedemnásť rokov a 
študuje na strednej škole.

Silver Jurtinus
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pre volených predstaviteľov 
samosprávy

n  priestor

Jaroslav Slašťan, poslanec MsZ: 

S kardinálom Korcom odišiel symbol slovenského disen-
tu, ktorý vedel, akým zlom bol komunizmus. Neumrel ne-
očakávane a predsa sa zdalo, že tento národ sa ho ešte 
nechce vzdať. Posledné roky požehnával už trasúcou 
sa rukou, díval sa unaveným zrakom a klesal pod tiažou 
vlastného tela. Človek ťažko skúšaný životnými okol-
nosťami, najdlhšie vysvätený biskup na svete, väzeň i 
opravár výťahov. Od mladosti hrdo vzdoroval komunizmu 
a jeho odvahe sa tu takmer nikto nevyrovnal. Bol za to 
dlhé, strašne dlhé roky vo väzení a potom dlhé, strašne 
dlhé roky v nemilosti. Ale v tých temných rokoch takéto 
svinstvá voči človeku neboli ničím výnimočným. Boli to 
temné časy poznamenané atmosférou strachu a všade 
prítomnou ŠtB. Boli to časy, keď každá dobrá kniha mala 
nesmiernu hodnotu, pretože predstavovala dôležitý apo-
štolát. Náboženské publikácie išli z rúk do rúk, prepiso-
vali sa na písacích strojoch a vznikali z nich samizdaty. 
Ešte ako tajný biskup navštevoval  Ján Korec  v  Kremnici 
Mariku Muráňovú. Tieto osobné stretnutia sa uskutočňo-
vali v tajnosti a predstavovali obrovské nebezpečenstvo 
pre obe strany. S ním Marika konzultovala texty svojich 
kníh a tu – v Kremnici, vznikali samizdaty, ktoré Marikin 
synovec Bystrík Hollý osobne nosil do Bratislavy na Vilo-
vú ulicu, kde vtedy biskup Korec býval.
  
Nikdy nebol v kolaborantskej Pacem in Terris, naopak – 
bol tvrdým jadrom a nádejou tajnej cirkvi. Nikto iný nie je 
väčšou legendou moderných slovenských dejín. Príbeh 
kardinála Korca, ktorý v mnohom prezentoval Slovensko, 
je v mnohom poučný. Ale aj krásny, pretože v jeho osobe 
prekonalo Slovensko samo seba. Odišiel obdivuhodný 
človek. Ale Ten, ktorý ho poslal a dával mu silu, s nami 
zostáva.

Priestor pre nové parkovisko sa vytvoril po zbúraní 
drevární pri Zechenterovom dome. Na vybudovanie 
parkoviska bolo vyčlenených tisíc eur v druhej zmene 
rozpočtu mesta Kremnica na rok 2015, ktorú poslanci 
jednomyseľne schválili v apríli. 

Parkovisko dokončili pracovníci oddelenia technických 
služieb v novembri. „Vybudovali sme desať nových par-
kovacích miest, ktoré sú určené pre rodičov voziacich 
deti do novej školy a cez víkendy pre Evanjelický kostol. 
Učitelia môžu aj naďalej parkovať v areáli školy. Počas 
veľkých podujatí v meste bude parkovisko využité ako 
odstavná plocha,“ hovorí primátor mesta Alexander Fe-
renčík. Nové parkovisko podľa primátora zabráni ran-
ným zápcham pred evanjelickým kostolom, kde rodičia 
doteraz vysádzali svoje deti z áut. Po novom budú ro-
dičia môcť zájsť autom až na nové parkovisko a žiaka 
vyložiť tam. 

Parkovisko
pred novou školou
je dokončené
Parkovisko pred základnou školou na Angyalovej 
ulici je dokončené. Vzniklo desať nových 
parkovacích miest.

Keďže Relax centrum je z dôvodu odstávky vody 
do odvolania zatvorené, nebude do odvolania na 
Skalku jazdiť ani žltý minibus. Aktuálne informácie 
získate na stránkach: www.visitkremnica.com alebo 
www.kremnica.sk

Minibus na Skalku 
a Krahule dočasne 
nepremáva

V októbri bola na web-
stránke mesta uverejne-
ná anketa, ktorú inicio-
valo verejno–súkromné 
partnerstvo Miestna 
akčná skupina Žiarska 
kotlina. Tá sa uchádza o 
pridelenie prostriedkov 
zo štrukturálnych fon-
dov EU, prostredníctvom 
ktorých chce financovať 
rozvoj služieb pre oby-
vateľov a infraštruktúry 
miest a obcí regiónu. 
Aby zo získaných pros-
triedkov dokázali realizo-
vať aktivity, ktoré sú pre 
obyvateľov nášho mesta 
a regiónu potrebné, roz-
hodli sa zistiť názory oby-
vateľov prostredníctvom 
ankety. Zúčastnilo sa jej 
60 respondentov, takmer 
presne na polovicu muži 
aj ženy a ich priemerný 
vek bol 41 rokov.
 Na otázku, ktoré služ-
by vám v našom meste 
najviac chýbajú, drvivá 
väčšina z nich odpove-
dala: väčší supermarket 
s predĺženou otváracou 
dobou a širším sortimen-
tom. Mnoho odpovedí 
obsahovalo aj názov ob-
chodného reťazca, ktorý 
si v meste prajú. Druhou 
najčastejšie skloňovanou 
oblasťou bol aquapark 
alebo plaváreň, ktorá by 
fungovala mimo letnú 
turistickú sezónu. Zdra-

Výsledky ankety poslúžia
na navrhnutie stratégie rozvoja 
nášho regiónu
Okrem notoricky opakujúcemu sa volaniu po lacnom obchodnom reťazci a všetkých druhoch zdra-
votníckych služieb anketa odhalila aj to, že v Kremnici sa cítime bezpečne a kultúra spolu so športom 
je na poslednom mieste našich priorít.  

votníctvo je ďalšou vý-
znamnou oblasťou, ktorá 
obyvateľom nášho regió-
nu chýba. V odpovediach 
často zaznievali odborní 
lekári, detskí lekári, poho-
tovosť a záchranná zdra-
votná služba s lekárom, 
nemocnica, röntgen ale-
bo aj denný stacionár 
pre ťažko zdravotne po-
stihnutých a bezvládnych 
ľudí. Viackrát responden-
ti spomínali aj chýbajúcu 
taxislužbu, prípadne do-
pravu na Skalku v pra-
covných dňoch, alebo 
navrhovali zaviesť dopra-
vu mikrobusom na vlako-

vú stanicu. Respondenti 
nezabudli ani na Zechen-
torvu záhradu, ktorú spo-
mínajú najmä v súvislosti 
s priestorom vyhradeným 
pre mamičky s deťmi. Ďa-
lej sa v anketových odpo-
vediach vyskytli takmer 
všetky drobné služby 
ako čistiareň odevov, 
oprava obuvi, práčovňa 
a žehliareň, sklenárstvo, 
zámočníctvo, výroba kľ-
účov, fotoslužby, ďalšie-
mu chýba v meste ďalší 
telefónny operátor, inému 
autoumyváreň. Dvaja re-
spondenti poukázali aj na 
nedostatočné sprievod-

covské služby pre turis-
tov a privítali by aj lepšiu 
webstránku mesta a viac 
informácií v Kremnických 
novinách. 
 Poradie priorít, ktoré je 
podľa respondentov do-
tazníka potrebné vyriešiť 
čo najskôr, je nasledov-
né: 1. Bytová otázka, 2. 
Nedostatočné služby, 3. 
Zdravotníctvo, 4. Rozvoj 
podnikania, 5. Sociálna 
oblasť, 6. Životné pro-
stredie, 7. Bezpečnosť 
občanov, 8. Trávenie voľ-
ného času, 9. Školstvo, 
10. Kultúra, 11. Šport. Z 
výsledkov ankety ďalej 
vyplynulo, že z faktorov, 
ktoré znečisťujú životné 
prostredie je najzávaž-
nejšie znečistenie verej-
ných priestranstiev, na-
sledujú skládky odpadov 
a hluk. Za najzávažnejší 
zo sociálnych problémov 
v našom meste považuje 
až tretina respondentov 
nezamestnanosť. 23 per-
cent opýtaných považuje 
za problém alkoholizmus, 
16 % respondentom vadí 
vandalizmus. Bezdomo-
vectvo prekáža jedenástim 
percentám a drogy ôsmym 
percentám opýtaných. Kri-
minalitu ako takú však za 
problém považuje iba šty-
ri percentá respondentov. 
V kolónke iné sa vyskyt-
li najmä neprispôsobiví 
občania v centre mesta, 
dokonca údajný prílev ne-
prispôsobivých spoluob-
čanov alebo žobranie. 
 Všetky odpovede boli 
poskytnuté Miestnej akčnej 
skupine Žiarska kotlina a 
všetky názory budú slúžiť 
na navrhnutie stratégie 
rozvoja nášho regiónu, 
ktorú budú môcť obyva-
telia regiónu následne pri-
pomienkovať.

Kraj opraví takmer kilometer
cesty na Skalku
Náklady na opravu cesty presiahnu stotisíc eur. 
Ako informoval Miroslav Le-
hotský z Banskobystrickej 
regionálnej správy ciest, 
rekonštrukciu cesty II/578 
Kremnica – Skalka zahájili 
19. novembra a práce by 
mali byť ukončená 27. no-
vembra. Oprava cesty zahŕ-

ňa obnovu obrusnej vrstvy 
do hĺbky päť centimetrov 
a zdvihnutie prepadnutých 
cestných vpustí. Oprave-
ných bude celkom 929 met-
rov cesty v dvoch úsekoch, 
jeden na Angyalovej ulici 
a druhý vyššie smerom na 

Skalku. Celkové náklady na 
rekonštrukciu cesty vyčíslili 
na 104 500 eur. Podľa Miro-
slava Lehotského Bansko-
bystrická regionálna správa 
ciest pre ďalšie roky plánu-
je opravu cesty Kremnica – 
Nevoľné. Silver Jurtinus
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CESTOVNÝ RUCH

pokračovanie zo str. 1

„Zľavová karta Region 
card Turiec-Kremnicko 
je produkt cestovného 
ruchu zameraný na mar-
keting, ktorého cieľom je 
prilákať turistov a ponúk-
nuť návštevníkom nášho 
regiónu čo najviac zá-
žitkov a možností, ktoré 
ponúka,“ vysvetľuje vý-
konný riaditeľ oblastnej 
organizácie cestovného 
ruchu Rastislav Tarhaj. 
Zľavová karta je nepre-
nosná. Jej vystavenie je 
viazané na konkrétneho 
človeka, ktorý poskytne 
svoje osobné údaje – 
meno, dátum narodenia, 
štát a mesto, z ktorého 
nový držiteľ karty prichá-
dza. Karta však nie je ur-
čená iba návštevníkom: 
„Samozrejme je dobré 
ak si kartu zakúpia aj 
samotní obyvatelia re-
giónu, pretože tým pod-
poria ekonomiku regiónu 
a prirodzene ich to láka 
využívať zľavy, ísť do 
kina alebo na večeru do 
reštaurácie práve tam, 
kde poskytujú zľavu,“ ho-

Turiec a Kremnicko budú lákať turistov spoločnou 
zľavovou kartou
Oblastná organizácia cestovného ruchu Turiec-Kremnicko spustila regionálnu zľavovú kartu, ktorá má pomôcť cestovnému ruchu v regióne. 
Do konca roka plánujú spustiť aj mobilnú aplikáciu.

vorí Rastislav Tarhaj. 

Zľavy budú pribúdať

Karta stojí 3 € a je časo-
vo neobmedzená. Kúpiť 
si ju je zatiaľ možné iba 
v turistických informač-
ných centrách v Kremni-
ci, Turčianskych Teplici-
ach a v Martine. Keďže o 
jej vystavovanie prejavili 
záujem aj samotní posky-
tovatelia zliav, oblastná 
organizácia cestovné-
ho ruchu plánuje rozší-

riť predajnú sieť karty 
najmä o hotely. Zľavu v 
súčasnosti poskytuje 65 
subjektov, niektoré však 
poskytujú viac druhov 
zliav, karta teda spolu 
ponúka viac ako 80 zliav 
z kategórii  lyžiarske stre-
diská, ubytovanie, strava, 
wellness, aqua-relax, fit-
ness, regionálne produk-
ty, kultúra, zdravá  výživa 
a podobne. V Kremnici 
sa do systému zapojili 
zatiaľ iba lyžiarske stre-
disko Skalka Arena, Ho-

tel Golfer, Hotel Minciar, 
Penzión Veža, CK Slo-
vak Folk Travel, Celkom 
malé múzeum vína, Re-
lax centrum Skalka a kino 
Akropola. Systém je však 
otvorený aj pre ďalšie 
subjekty cestovného ru-
chu. „Postup je veľmi jed-
noduchý. Treba kontakto-
vať kultúrne a informačné 
centrum, kde podnikateľ 
vyplní jednoduchý formu-
lár. Výšku zľavy si podni-
kateľ určí sám. Oblastná 
organizácia cestovného 

Podmienky:
a. Vysokoškolské  alebo stredoškolské vzdelanie
 ekonomického charakteru 
b. Prax v oblasti cestovného ruchu, marketingu   
 výhodou
c. Skúsenosti s projektovým riadením 
d. Znalosť zákona 91/2010 Z.z. o podpore cestovného
 ruchu
e. Znalosť stanov organizácie
 (zverejnené na www.turieckremnicko.sk)
f. Pozitívny vzťah k regiónu, znalosť podmienok, 
 flexibilita 
g. Znalosť anglického jazyka slovom aj písmom (B2)
h. Znalosť práce s IKT – obsluha mobilných aplikácií, 
 aktualizácia webových stránok a FB
i. Skúsenosti z verejného obstarávania, nákup tovarov
 a služieb prostredníctvom EKS
Ponúkame: 300 € mesačná odmena za výkon práce

Žiadosť spolu so životopisom a referenciami (pre 
body b, h, i ) + certifikát pre bod g, prosím zasielajte 
elektronicky na adresu: rtarhaj@gmail.com  do 30. 11. 
2015. Uchádzači, ktorí splnia dané podmienky budú 
pozvaní na ústny pohovor dňa 8. 12. 2015.

Silver Jurtinus

Našou snahou je nadviazať 
na tradíciu vydávania kalen-
dárov kremnických umelcov 
– Angyalovcov, Hermélyho, 
Alleráma, ako aj kalendá-
rov s motívom historických 
pohľadníc,“ hovorí riaditeľka 
KIC Zuzana Tileschová. 
 „Fotiť som začal pred dvo-
mi rokmi, keď som nastúpil 
na strednú školu a všetko 
ostatné som dal stranou 
a venoval som sa iba foto-
grafi,“ hovorí Dominik Roth. 
„Moje dni vyzerali tak, že 
som zobral foťák, túlal som 
sa a fotil. Prišiel som domov 
a začal fotky upravovať v 
počítači. Zrazu som zistil, 
že sú štyri hodiny ráno a že 
mi o dve hodiny ide autobus 
do školy.“ Neskôr, keď bol 
so svojimi fotografiami spo-
kojný, začal ich uverejňovať 
na Facebooku. „Ľuďom sa 
to páčilo, až som bol z toho 
prekvapený. Tak som si po-
vedal, že chcem byť foto-
graf a chcem sa tým živiť.“ 
Odvtedy si pravidelne kladie 
méty a zatiaľ sa mu ich darí 
prekonávať. Najviac ho baví 
fotografovanie ľudí, ktorým 
pri fotení plní sny. “Najprv 

Kalendár na rok 2016 „Kremnica v noci“
nafotil mladý fotograf Dominik Roth

som fotil všetko, teraz som 
však žánre obmedzil na 
rodinné fotenia, portréty a 
svadby, lebo tieto fotografie 
sú najviac osobné. Často 
sa mi stáva, že zákazníci mi 
po odovzdaní fotiek napíšu 
krásne slohy, niektorí sa pri 
mojich fotkách až rozplakali. 
Robiť ľuďom radosť, to je to, 
o čo sa snažím.“  
 K fotografii sa Dominik 
dostal úplnou náhodou. Po-
žičal si fotoaparát a fotogra-
fia ho očarila hneď po prvom 
stlačení spúšte. „To bolo nie-
čo neskutočné! Spravil som 
prvú fotku, druhú, tretiu a už 
to išlo, ide to až dodnes a ide 
to veľmi dobre.“ Dominik je 
úplný samouk a fotografiu sa 
nechystá študovať ani na vy-
sokej škole. „Všetko som sa 
naučil na vlastných chybách. 
Mám svoj pohľad a bojím sa, 
že ak by som musel prispô-
sobiť názoru vyučujúceho, 
asi by som to nezvládol. Fo-
tím dva roky a ľudia ma po-
rovnávajú s fotografmi, ktorí 
fotia celý život. Pre mňa je 
to veľká pochvala a splnenie 
môjho sna.“
 S myšlienkou vytvorenia 
kalendára Dominika oslo-
vilo informačné centrum. 

„Ja som im ukázal svoje 
fotografie Kremnice a im sa 
to páčilo, dali sme to teda 
dokopy a vzniklo, myslím, 
unikátne dielo – Kremnica v 
noci. Človek, ktorý si kalen-
dár kúpi a zavesí na stenu, 

ruchu novú zľavu ihneď 
zaradí do databázy. Všet-
ky aktuálne zľavy sú zve-
rejnené na našej webovej 
stránke  www.turieckrem-
nicko.sk a zároveň bude-
me každý polrok vydávať 
aktualizovaný tlačený 
leták – na zimnú a letnú 
sezónu. Prvý leták sme 
vydali s ponukou zliav na 
zimnú sezónu, pre letnú 
turistickú sezónu vydáme 
leták v máji.“

Kartu doplní 
mobilná aplikácia

Okrem zľavovej karty ob-
lastná organizácia plánu-
je do konca roka spustiť 
aj mobilnú aplikáciu pre 
Android i Apple, kde budú 
dostupné informácie o 
cyklotrasách, bežeckých 
trasách, ubytovaní, stra-
vovaní a atraktivitách v 
celom regióne. Oba pro-
dukty boli financované z 
dotácie Ministerstva do-
pravy, výstavby a regio-
nálneho rozvoja. „Celý 
systém oblastných orga-

nizácií cestovného ruchu 
funguje na základe záko-
na o podpore regionálne-
ho rozvoja na princípe, 
koľko si organizácia od 
členov vyberie na člen-
ských príspevkoch, na 
takú istú sumu má nárok 
v rámci štátnej dotácie. 
V našom prípade bolo 
vyzbierané na členských 
príspevkoch 12 000 €, 
ministerstvo nám teda 
pridelilo dotáciu v rov-
nakej výške. Na kartu 
sme dostali dotáciu 7 000 
€ a na mobilnú aplikáciu 
5 000 €. Prostredníctvom 
týchto marketingových 
nástrojov chceme do re-
giónu prilákať viac ná-
vštevníkov. Ak v minulom 
roku bolo v tomto regióne 
vyše 260 tisíc prenocova-
ní, boli by sme radi, keby 
to v tomto roku bolo 270 
tisíc prenocovaní a aby 
sa tento počet každým 
rokom zvyšoval,“ dodáva 
Rastislav Tarhaj.

Výberové konanie na funkciu 
výkonného riaditeľa

 TURIEC–KREMNICKO
oblastná organizácia cestovného ruchu

musí byť rád že žije v tomto 
meste, musí ho to inšpiro-
vať, lebo je nádherné.“ 

Kalendár bude v predaji v 
Kultúrnom a informačnom 
centre mesta od decembra.
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Slovenská reprezentantka 
v biatlone Anastasia Kuzmi-
nová je v súčasnosti na ma-
terskej dovolenke s tri a pol 
mesačnou dcérkou Oliviou, 
našla si však čas a navští-
vila žiakov základnej školy. 
Príbeh zlatej olympijskej 
medailistky deti zaujal, a 
keď dostali priestor na otáz-
ky, hlásili sa ako o život. 
Nasťa žiakom prezradila, že 
mala štyri roky, keď vyhrala 
prvé preteky na bežkách. „V 
detstve som skúšala aj kraso-
korčuľovanie, veľa som plá-
vala, s rodičmi sme chodievali 
na turistiku. So sestrou sme 
hrávali volejbal aj basketbal, 
s bratom som dokonca rok 
chodila na karate. Najviac 
ma však bavilo bežecké ly-
žovanie.“ Stále rada pláva, 
hrá bedminton a rada chodí 
s chodeckými paličkami na 
prechádzky do slovenských 
hôr, ktoré si zaľúbila už pri pr-
vej návšteve Slovenska pred 
desiatimi rokmi.

99 zo 100
Do šestnástich rokov sa ve-
novala iba bežeckému ly-
žovaniu, ale športové vzory 
mala aj v biatlone a chcela 
ho skúsiť. „Už na prvých 
streleckých tréningoch som 
zo sto rán trafila deväťdesi-
atdeväť presných zásahov, 
takže tréner rozhodol, že 
to skúsime.“ Na otázku koľ-
ko nábojov vystrieľa počas 
sezóny, Nasťa odpovedala 
slovnou matematickou úlo-
hou: „Rátajme spolu. Na 

Anastasia Kuzminová: Byť dobrou mamou, dobrou 
športovkyňou aj dobrým človekom
Dvojnásobná olympijská víťazka v biatlone Anastasia Kuzminová navštívila Základnú školu na Angyalovej ulici a odpovedala na všetečné otázky detí. 

jednom tréningu vystrelím 
päťdesiat nábojov. Trénujem 
šesť dní v týždni, niekedy aj 
dvakrát denne, desať mesia-
cov v roku. Kto rýchlo ráta?“ 
Malých počtárov však trápiť 
nenechala a priznala, že vy-
strieľa päťsto až šesťsto ná-
bojov týždenne a nabehá až 
sedemtisíc kilometrov ročne.

Na prvom mieste
je rodina

Na otázku, prečo reprezen-
tuje práve Slovensko, žia-
kom vysvetlila, že na vrcho-
lovej úrovni reprezentovala 
už Rusko, ale prišlo obdo-
bie, kedy sa rozhodla pre 
rodinu: „Bola som v A tíme, 
reprezentovala som Rus-

ko na svetových pohároch. 
V Rusku som však nemala 
podmienky na to, aby som  
aj športovala, aj si založi-
la rodinu. Na Slovensku sa 
to dalo, poskytli mi takéto 
možnosti a som rada, že to 
rozhodnutie padlo v správ-
nu chvíľu a moja športová 
kariéra išla hore.“ Že rodina 
je u Nasti na prvom mieste, 
potvrdila aj pri otázke, aké 
ciele v živote si kladie mimo 
športu: „Byť dobrou mamou, 
dobrou športovkyňou aj 
dobrým človekom. Chcem 
byť dobrým vzorom pre svo-
je deti,“ keďže okrem dcérky 
Olivie má ešte osemročné-
ho syna Jeliseja, ktorý je jej 
najväčším fanúšikom.

Biatlon
nie je žiadna nuda

Prečo miluje biatlon? „Biat-
lon nie je žiadna nuda. Vo 
vysokých tepových frekven-
ciách musíš presne strieľať 
do terča a utekať rýchlejšie 
ako všetci súperi. Najťažšie 
v biatlone je však pre mňa 
nastúpiť na štart. Vtedy sú 
tie emócie najsilnejšie. Pre-
lomové momenty prichá-
dzajú aj v momente, keď ti 
dochádzajú sily a ty vieš, že 
musíš ešte pridať. Vtedy v 
hlave prebiehajú myšlienky 
kto si, čo si a prečo to robíš.“ 
Na otázku, ako sa pri prvých 

nezdaroch nevzdať, olympij-
ská víťazka deťom vysvetli-
la: „Úspech prichádza len po 
usilovnom tréningu. Šport je 
na to, aby v nás vybudoval 
veľa schopností a medzi tie 
schopnosti patrí aj trpezlivo-
sť.“ Vyhrať podľa nej pri tom 
nie je dôležité: „Vyhrala som 
toho dosť, ale pyšná som na 
seba aj po pretekoch, kde 
som nevyhrala, ale kde som 
odchádzala s pocitom, že 
som pretekala na sto per-
cent a ten výkon bol krásny.“ 
A samozrejme, deťom pripo-
menula, že šport má zmysel 
iba ak je fair play: „Kamarát-
ske vzťahy zo súperkami ne-
mám, ale nie je medzi nami 
ani žiadny konflikt. Vždy si 
vieme pozrieť do očí, podať 
ruku, popriať si šťastie aj za-
blahoželať k úspechu.“

„Chcem ešte spraviť 
krásne výsledky“

Pretekať by Nasťa rada 
začala čo najskôr, ale ako 
vraví: „momentálne je pre 

Máte radi jeseň? Možno po-
viete: „Ja mám radšej jar, 
leto, či zimu“. Na jar všetko 
ožíva, v lete sa vyhrievam 
na slniečku, v zime sa mô-
žem lyžovať...
Jeseň je však nádherné 
ročné obdobie – jediná nám 
dáva dary prírody. Vytvára 
umelecké diela, ktoré sú 
ako krásna paleta. Takýmto 
krásnym umeleckým dielom 
je aj človek vo svojej jese-
ni. Tvaroval a formoval ho 
majster život skúškami, ra-
dosťami, ale aj problémami 
a starosťami. Jeseň života 
zúročí celoživotnú námahu 
a v živote prinesie múdrosť, 
pokoj a pokoru.
 Pri príležitosti Mesiaca 
úcty k starším sme pripravili 
v školskom klube detí pri Zá-
kladnej škole na Angyalovej 
ulici program pre všetkých 
starých rodičov našich detí. 
Chceli sme vyzdvihnúť dôle-
žitú úlohu starých rodičov v 
našom živote, ako aj v živo-
te našich detí a vzdať hold 
ich trpezlivosti pri výchove 
vnúčat a úctu, ktorú by deti 
mali voči starším prejavo-
vať. V stredu 28. októbra 
sme privítali blízkych našich 

Milé stretnutie so starými rodičmi

detí v jesennom období ich 
života. Program bol veno-
vaný starým rodičom alebo 
starkým – tým zázračným 
ľuďom detského sveta, ktorí 
na rozdiel od rodičov majú 
vždy čas pre svoje vnúčatá, 
ktorí si ich pritúlia, pohladia, 
obdarujú maškrtou, či iba 
dobrým slovom. 
 Starí rodičia! Komu by sa 
nespájali s detstvom, prázd-
ninami, čarovným časom 
ľudského života? Komu by 
stará mama nepripomínala 
vôňu lekvárových buchiet? 
S kým by sme stavali vtáčiu 
búdku a sypali krmivo pre 
vtáčiky, keď nie so starkým? 

A práve za toto všetko, za 
vďaku a lásku, ktorú k svo-
jim starým rodičom pre-
chovávame, pripravili sme 
krátky, ale zo srdca veno-
vaný program, v ktorom sa 
predviedli deti pred svojimi 
starými rodičmi v speve, hre 
na hudobný nástroj, predne-
se básní a v divadielku. Do-
jatí starí rodičia s hrdosťou 
sledovali vystúpenia svojich 
vnukov a vnučiek, ktorí im 
takouto formou chceli opla-
tiť ich celoživotnú nehu a 
lásku. Ďakujeme aj pánovi 
Milošovi Lackovi, ktorý nám 
celý priebeh programu na-
fotil. Eva Schmidtová

mňa oveľa dôležitejšia moja 
dcérka, ktorej musím veno-
vať svoj čas, pozornosť a 
energiu. Momentálne som 
iba kojaca mamička, ktorá 
sa teší zo svojej malej dcér-
ky. Mám ale v pláne vrátiť 
sa k vrcholovému športu a 
ešte pár rokov pretekať, aby 
som sa pokúsila o dobrý in-
dividuálny výkon a podporila 
aj dievčatá v ženskom tíme 
alebo v mix štafete, kde 
pretekajú dvaja muži a dve 
ženy. Chcem ešte spraviť 
krásne výsledky a kariéru 
ukončiť na olympiáde v Juž-
nej Kórei.“ Žiakom prezra-
dila, že po skončení svojej 
športovej kariéry by chcela 
svoje skúsenosti odovzdá-
vať deťom. Kto vie? Možno 
ju v tej chvíli v sále pozorne 
počúvali jej budúci zverenci, 
ktorí budú v budúcnosti pod 
vedením Anastasie Kuzmi-
novej nosiť medaily z olym-
piád domov na Slovensko, 
do Kremnice.

Silver Jurtinus

4. novembra bol vyhlásený 
za Deň materských škôl. 
Aj naša materská škola sa 
zapojila do osláv športovým 
dňom v Mestskej telocvič-
ni. Jazdami zručnosti na 
dopravných prostriedkoch, 
zdolávaním prekážkovej drá-
hy, pohybovými hrami a cel-
kovým športovým vyžitím v 
priestoroch telocvične  sme 
oslávili tento deň. „Smajlíko-
vé medaile“ z perníka poteši-
li malých športovcov aj pani 
učiteľky. Všetci si ich zaslúži-
li. Ďakujeme mestu Kremni-

Náš deň sme oslávili športom

Monika Golhová
ca a pánovi Stankovičovi za 
spoluprácu a poskytnutie te-

locvične pre náš DEŇ.
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Župan Kotleba vytiahol do boja proti gymnáziám
Poslanec Michal Bagač-
ka (SMER-SD) v pozme-
ňujúcom návrhu upravil 
počty novootvorených 
tried gymnázií v kraji na 
súčasný počet, rokovanie 
zastupiteľstva však bolo 
prerušené a o tomto bode 
sa v Bartošovej Lehôtke 
nehlasovalo.  

Kremnickí poslanci 
gymnázium podporili

Na mimoriadnom mestskom 
zastupiteľstve v stredu 21. 
októbra kremnickí poslanci 
prijali uznesenie, v ktorom 
nesúhlasia s návrhom, aby 
v budúcom školskom roku 
nebola v Súkromnom gym-
náziu v Kremnici zriadená 
ani jedna trieda 1. ročníka. 
Poslanci jednohlasne de-
klarovali stanovisko „za za-
chovanie plnohodnotného 
Súkromného gymnázia v 
Kremnici, čo znamená za-
chovanie tried vo všetkých 
ročníkoch“ a stotožnili sa s 
pozmeňovacím návrhom 
poslanca Michala Bagačku. 
Podľa poslanca Ivana Petrá-
ša síce v návrhu ide len o 
jeden neotvorený ročník, to 
by však podľa neho viedlo k 
tomu, že záujem o štúdium 
na kremnickom gymnáziu by 
bol nižší a v budúcnosti by 
škola mohla byť zatvorená 
úplne: „Súhlasím s tým, aby 
gymnázium v Kremnici bolo 

zachované a myslím si, že 
po tak dlhoročnej tradícii, čo 
má máloktoré gymnázium 
na Slovensku, by bolo smut-
né, keby škola skončila.“

Predseda BBSK 
uznesenie nepodpísal

Zasadnutie krajských po-
slancov pokračovalo 26. 
októbra v Banskej Bystrici, 
kde župan predložil Dekla-
ráciu na podporu rozvoja 
stredného odborného škol-
stva, ktoré podpísalo 49 
firiem v kraji, v ktorej žia-
dajú racionalizáciu systému 
vzdelávania a zvyšovanie 
počtu žiakov na stredných 
odborných školách. Krajskí 
poslanci však odsúhlasi-
li počty tried podľa návrhu 
Michala Bagačku, teda aj s 
prvým ročníkom na krem-
nickom gymnáziu. Predseda 
kraja Marian Kotleba však 
uznesenie podpísať odmi-
etol. Návrh úradu BBSK 
podľa neho mal byť prvým 
krokom k zlepšeniu systému 
školstva v kraji a odsúhlase-
nie vyššieho počtu tried na 
gymnáziách považuje za ig-
norovanie zamestnávateľov. 
„Nebudem sa svojim podpi-
som pod týmto uznesením 
podieľať na úmyselnom 
znižovaní kvality školstva 
v našom kraji,“ vyhlásil po 
zastupiteľstve predseda kra-
ja. Napriek tomu, že Marian 
Kotleba sporné uznesenie 
nepodpísal, bude poslan-

cami samosprávneho kraja 
na najbližšom zastupiteľstve 
prehlasovaný a súčasný 
stav počtu tried v gymnázi-
ách bude platiť aj naďalej.

Riaditeľka školy: Mesto 
bez stredoškolákov

by stratilo svoju iskru
a zaujímavosť

Podľa riaditeľky Súkrom-
ného gymnázia v Kremnici 
Kataríny Lutpákovej je zne-
pokojujúce, že súčasná ge-
nerácia študentov by mala 
byť rozhodnutím Bansko-
bystrického samosprávne-
ho kraja posledná. „Urobili 
sme všetko preto, aby sa 
tento čierny scenár nenapl-
nil. Podarilo sa nám zvrátiť  
rozhodnutie o neotvorení 
prvého ročníka v oboch 
školách a robíme všetko 
preto, aby sa Kremnica 
nepýšila len históriou, ale 
mala aj budúcnosť. Každý 
triezvo rozmýšľajúci človek 
chce, aby v jeho meste bolo 
všetko pripravené pre život 
mladej generácia a škola v 
tomto období nie je luxus, 
ale nevyhnutnosť pre rozvoj 
mesta. Historická budova v 
centre žije vďaka žiakom, po 
zatvorení by sa stala ošar-
panou ruinou. Mesto bez 
stredoškolákov by stratilo 
svoju iskru a zaujímavosť.“ 
Podľa riaditeľky Lutpákovej 
je škola s menším počtom 
žiakov v triedach moderným 
trendom vo vzdelávaní: „Vo 

svete sa platia vysoké sumy 
za individuálne vzdelávanie, 
len tu sa ako vzor predkla-
dá veľká trieda, kde je die-
ťa anonymné a učiteľ nemá 
dosť času pre individuálny 
rozvoj. Škola v meste, kde 
pozná každý každého, pred-
sa nemôže niečo zanedbať, 
lebo kontakt s učiteľom je na 
dennej báze.“  Podľa Kata-
ríny Luptákovej je dôvera 
medzi obyvateľmi mesta a 
školou kľúčová. „Škola bude 
fungovať len vtedy, keď nám 
rodičia dajú svoju dôveru a 
budeme môcť spolu doká-
zať, že mesto školy nielen 
potrebuje, ale Kremničania 
aj školy chcú.“

Gymnázium 
nezamestnaných 

neprodukuje
Podľa vedúcej oddelenia 
školstva v Kremnici Hany 
Zlatošovej, je zachovanie 
kontinuity jednotlivých roč-
níkov veľmi dôležité pre 
fungovanie každej školy. „V 
meste máme okrem vysoko 
odbornej školy umeleckého 
typu jedine gymnázium ako 
alternatívu možnosti pokra-
čovať v štúdiu na strednej 
škole v rodnom meste. V 
Kremnici je síce množstvo 
špeciálnych škôl, ale tieto 
nie sú pre pokračovanie v 
štúdiu pre bežných žiakov 
po skončení základnej školy, 
a preto sú naše deti nútené 
odísť za ďalším štúdiom z 

Silver Jurtinus

Téma šikanovania, teda 
pravidelného psychického 
či fyzického ubližovania na 
pôde škôl, sa stáva čoraz 
častejšou témou. Potešila 
nás správa, že náš projekt 
Porazíme šikanu – My sme 
jeden tím, bol úspešný. Od 
septembra do decembra 
prebieha na ZŠ na Angya-
lovej ulici projekt vyhlásený   
v rámci grantu Zdravie a 
bezpečnosť na školách cez 
výzvu Ministerstva školstva 
Slovenskej republiky. Získali 
sme finančné prostriedky v 
hodnote 1700 eur. 
 Škola upravila smernicu 
šikany, aby boli jasne sta-
novené pravidlá, charakteri-
zované termíny šikana a jej 
podoby, ako aj jej výskyt na 
škole treba riešiť. Žiaci sa 

V mestskej  telocvični v 
Kremnici začiatkom no-
vembra odštartoval  pod 
záštitou Centra voľného 
času už 9. ročník florba-
lovej hobby ligy (FHL). 
V aktuálnom ročníku 
(2015/16) bude štarto-
vať rekordných 10 tímov. 
Okrem domácich sa pred-
stavia družstvá z Handlo-
vej, Hodruše–Hámrov 
a dva tímy zo Žiaru nad 
Hronom.  Najlepším hrá-

Florbalová hobby liga 
má už deväť rokov!

Tím ZH Spartans – víťaz vlaňajšieho ročníka FHL

Mário Hric, CVČ Kremnica

čom minulej sezóny bol I. 
Hovorič, prvenstvo obhajujú 
ZH Spartans patriaci určite 
i v tejto sezóne medzi fa-
voritov. Ďalšími adeptmi na 
prvenstvo sú Miners Hod-
rušaHámre – víťazi Ban-
skobystrickej florbalovej ligy 
(2014/15), North Stars Han-
dlová, či z lokálnych tímov 
napr. Fools, samozrejme 
podceniť netreba nikoho z 
prihlásených...

Základná škola, Angyalova ulica, Kremnica
Vás pozýva

na benefičný koncert
PORAZÍME ŠIKANU – MY SME JEDEN TÍM

dňa 10. decembra 2015 o 17.00 h
v kine Akropola

Finančným príspevkom prispejete na DD Maurícius.
Tešia sa na Vás žiaci našej školy 

spolu so svojimi učiteľmi.

Porazíme šikanu – My sme jeden tím
zúčastnili besied a výchov-
ného koncertu. Triednicke 
hodiny a hodiny etickej, 
náboženskej výchovy, ale 
aj hodiny matematiky boli 
zamerané na posiľňovanie 
dobrých vzťahov. Prebieha-
la výtvarná a literárna súťaž 
na tému priateľstva, podpory 
tímovosti, spolupatričnosti, 
kamarátstva a dobrej klímy 
na škole a vzťahov medzi 
žiakmi navzájom. Zamerali 
sme sa na prevenciu, aby 
sa šikana na našej škole vy-
skytla v čo najmenšej miere.  
 V piatok 20. novembra 
si žiaci 2. stupňa pripravili 
hravé aktivity pre žiačikov 
1. stupňa. A tak každá trieda 
prišla s perfektným pokrikom 
a symbolom svojej triedy. Po 
siedmych stanovištiach sa 

pohybovali prváci ako sovič-
ky a mackovia, druháci ako 
lienky a včielky, tretiaci ako 
piráti, štvrtáci ako levy a mo-
týle. Akcia sa veľmi vydarila 
a všetci sme sa naozaj dob-
re zabavili. 
 27. novembra si žiaci 2. 
stupňa zašportovali v duchu 
fair–play hry. Na dvanástich 
stanovištiach triedy získava-
li body a každý bol ocenený 
školskou medailou fair–play 
hráča. Sme škola so športo-
vým duchom a tešili sme sa 
aj z návštevy našej olympij-
skej víťazky Anastasii Kuzmi-
novej. Vstúpila do našej auly 
a deti ju privítali s oslavným 
pokrikom. Nálada bola skvelá 
a toto stretnutie nám navždy 
ostane v mysliach. 
 Vyvrcholením projektu je 

slávnostný benefičný kon-
cert, ktorý nesie meno celé-
ho projektu. Bude sa konať 
10. decembra 2015 v kine 
Akropola o 17.00 h. Každý 
člen našej školy sa pričinil 
o to, aby sme vytvorili pro-
gram, ktorý sa dúfajme ná-
vštevníkovi bude páčiť. Sme 
šťastní, že môžeme zavŕšiť 
naše úsilie koncertom pre 
dobrú vec a výťažok z neho 
bude slávnostne odovzdaný 
priamo na koncerte. Roz-
hodli sme vyzbieranú sumu 
darovať DD Maurícius v 
Kremnici, ktorého detičky 
patria aj do našej školy.  Te-
šíme sa na Vás!

Ivana Šebeňová,
za všetkých žiakov

 a učiteľov ZŠ Angyalova

Prehľad o prijatých absolventoch na VŠ v roku 2014 a 2015:

mesta. Náklady na cestova-
nie a internáty sú pre mnohé 
dnes často neúplné rodiny 
alebo nezamestnaných rodi-
čov veľmi nákladné, a preto 
by bolo nezodpovedné, aby 
sme nezabojovali o jedinú 
strednú školu, ktorá posky-
tuje možnosti všeobecného 
vzdelania a prípravy štúdia 
na vysoké školy. Nakoniec 
kvalita tejto školy podľa ab-
solventov, ktorí pokračujú v 
štúdiu na vysokých školách 
je veľmi vysoká.“  Bansko-
bystrický samosprávny kraj 
prenajal od 1. septembra 
2011 Gymnázium a Školu 

úžitkového výtvarníctva s 
jedálňou a internátom spo-
ločnosti Swedish Education 
Group za účelom zabezpe-
čenia výchovno-vzdelávaci-
eho procesu a poskytovania 
stredného vzdelávania. Kraj 
školy prenajal na 15 rokov, 
nájomné za ich užívanie 
bolo stanovené na sumu 
567 300 €. Podľa analýzy 
Ústavu informácií a prognóz 
školstva gymnázium za 
ostatné dva roky absolvo-
valo 46 študentov, pričom v 
máji 2015 boli z tohto počtu 
nezamestnaní iba traja.

pokračovanie zo str. 1
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90 rokov v živote Knižnice Jána Kollára (roky 2001 – 2010)
(pokračovanie z minulého čísla)

spracovala Alžbeta Madudová, foto archív knižnice

(pokračovanie nabudúce)

Pramene:

rok 2001
A máme tu prvý rok nového 
tisícročia, nového storočia a 
novej dekády. V našej knižni-
ci sa niesol v duchu Medzi-
národného roka mobilizácie 
proti rasizmu, rasovej diskri-
minácii, xenofóbii a príbuz-
ným intoleranciám, Medziná-
rodného roka dobrovoľníkov, 
Roka dialógu medzi civili-
záciami a Roka duševného 
zdravia. V novembri 2001 
sme do našej praxe aplikova-
li ďalší výdobytok novej doby 
– jedna pracovná počítačová 
stanica bola pripojená mode-
mom – na internet ☺. 
Výber z podujatí: Sveťo Kor-
beľ (beseda s hudobníkom), 
Prednes poézie a prózy (sú-
ťaž), Anton Pižurný (autorská 
beseda).
Sponzori a granty: Štátny 
fond kultúry Pro Slovakia a 
Mestské lesy Kremnica. (Ja-
nečková 2002).

rok 2002
Dňa 1. apríla 2002 KJK 
prešla spod zriaďovateľskej 
funkcie Krajského úradu v 
Banskej Bystrici pod nového 
zriaďovateľa Banskobystric-
ký samosprávny kraj. Tento 
rok bol vyhlásený za Rok 
detskej knihy. 
Výber z podujatí: V čítaní je 
poznanie (verejné čítanie), 
Kremnickí autori (voľný dia-
lóg), Povstanie a Kremnica 
(beseda), Kremničania ako 
ich nepoznáme (KJK partici-
povala na podujatí, ktoré or-
ganizoval MO MS), Arktický 
svet a František Kele (autor-
ská beseda), Táňa Keleová– 
Vasilková (autorská beseda), 
Kremnická keramika (tvorivá 
dielňa). 
Grant: Štátny fond kultúry 
Pro Slovakia. (Kislingerová 
2003; Janečková 2003).

rok 2003
V tomto roku sme mali za-
ostrené na Svetový deň kni-
hy a 675. výročie udelenia 
mestských privilégií mestu 
Kremnica.
Výber z podujatí: Podujatie 
Čo seniori čítajú bolo zreali-
zované v domove dôchodcov 
a šlo o stretnutie kremnických 
autoriek Alžbety Vítkovej a Jo-
zefíny Zobekovej s obyvateľ-
mi DDaSS. Do knižnice prijal 
pozvanie spisovateľ, historik 
a publicista Pavel Dvořák. 
Navštívili nás knihovníci 
mestských a obecných kniž-
níc zo zvolenského regiónu 
a kolegovia z Krajskej kniž-
nice Ľ. Štúra vo Zvolene. Pri 
knižnici začal pracovať Klub 
paličkovanej čipky.
Ďalšie podujatia: Ľudovít Štúr 
(literárne pásmo), Osobnosti 
Kremnice (literárne pásmo 
– cyklus), Náučný banský 
chodník (náučné literárne 
pásmo), Oprava poškode-
ných kníh + hlasné čítanie, 
Kremnica veselo aj vážne 
(literárno-výchovné pásmo), 
Kremnické mestské práva 
(panelová beseda), Kremni-
ca a Kremničania v tlači a v 
literatúre.
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR a mes-
to Kremnica. (Kislingerová 

2004; Janečková 2004).
 

rok 2004
V tomto roku prišlo v našej 
knižnici k zmenám v organi-
začnej štruktúre. V zmysle 
tejto reorganizácie bolo zru-
šené Oddelenie hudobné a 
umenovedné so súčasnou 
redukciou počtu zamestnan-
cov  (Kislingerová 2006; Ja-
nečková 2006).
Výber z podujatí: V spoluprá-
ci s Voľným združením hu-
dobníkov v Kremnici knižnica 
zrealizovala Európsky ever-
green klub – posedenie pri 
živej hudbe. Počas tohoroč-
ných Kremnických gagov sa 
v čitárni knižnice uskutočnilo 
stretnutie verejnosti so spi-
sovateľmi Tomášom Janovi-
com, Kornelom Földvárim, 
Oliverom Bakošom, humori-
stami Stanislavom Štepkom, 
Stanislavom Radičom a vy-
davateľmi Kvetou Daškovou 
a Kolomanom Kertézsom 
Bagalom. Sluchovo postih-
nuté deti sa stretli s Magdou 
Pilárovou, ktorú postihol ob-
dobný osud, a s jej tvorbou. 
V rámci Mesiaca slovenskej a 
českej kultúrnej vzájomnosti 
uskutočnilo mesto Kremnica 
návštevu družobného mes-
ta Kutná Hora a na základe 
pozvania tamojšej mestskej 
knižnice sa návštevy Kutnej 
Hory zúčastnili aj naši kole-
govia. Počas Dní európskeho 
kultúrneho dedičstva knižni-
ca pripravila pre deti a mlá-
dež podujatie o remeselných 
tradíciách v Kremnici.
Ďalšie podujatia: Po literár-
nych stopách v Kremnici 
(hlasné čítanie). 
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR, Bansko-
bystrický samosprávny kraj, 
mesto Kremnica a Kremnic-
ká banská spoločnosť, s. r. o. 
(Janečková 2005). 
 

rok 2005
Výber z podujatí: KJK navští-
vili spisovatelia Drahoslav 
Machala, Katarína Gillerová 
a Eva Siegelová. Kremnická 
čitateľská obec sa mala mož-
nosť stretnúť s členmi literár-
neho klubu zo Žiaru nad Hro-
nom ŽiareLKa – s Petrom 
Šrankom, Juliannou Geško-
vou, Katarínou Schmidtovou, 
Máriou Szolnokyovou, Júliou 
Kandrikovou, Denisou Bori-
kovou a Miroslavou Víťazko-
vou. Veľký záujem mali deti o 

cyklus Tvorivá dielňa. V rám-
ci Dní Kutnej Hory v Kremnici 
navštívili naše mesto hostia 
z tohto družobného mesta. V 
delegácii boli aj „knihovnice“ 
z Městské knihovny Kutná 
Hora a do našej čitárne si 
prišli pozrieť výstavu výtvar-
ných prác zo spoločného 
projektu Rozhovory cez hra-
nice. V Dňoch európskeho 
kultúrneho dedičstva pre 
stredoškolskú mládež kniž-
nica pripravila podujatie Pre-
chádzky storočiami mesta 
Kremnica s historikom Mgr. 
Danielom Haas Kianičkom, 
PhD. Študentom ŠÚV bola 
určená beseda k prvému fil-
movému spracovaniu Jáno-
šíka s Milkou Tiršelovou.
Ďalšie podujatia: EÚ a jej 
podstata (prednáška s práv-
nikom), T. G. Masaryk – 155. 
výročie narodenia (literárne 
pásmo), M. R. Štefánik – 125. 
výročie narodenia (beseda). 
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR a mes-
to Kremnica. (Janečková 
2005).

rok 2006
Výber z podujatí: Počas už 7. 
ročníka Týždňa slovenských 
knižníc k nám prišla odpre-
zentovať svoju tvorbu spiso-
vateľka z Banskej Štiavnice 
Mária Petrová, ktorú na gita-
re sprevádzala Zdenka Kore-
ňová. Deti navštívila autorka 
detských kníh Sisa Záhadná. 
Počas Kremnických gagov 
sa v čitárni knižnice uskutoč-
nili besedy, autogramiáda a 
predaj kníh so Stanislavom 
Štepkom, Rastislavom Piš-
kom, Milanom Markovičom, 
Jánom Strasserom, Tomášom 
Janovicom a Kornelom Föld-
várim. Knižnica zrealizovala 
výstavu, ktorej témou bolo 
mesto Várpalota. Pre stre-
doškolskú mládež knižnica 
pripravila podujatie spojené s 
premietaním filmu Po stopách 
Ferdinanda Coburga, bulhar-
ského cára, majiteľa kaštieľa 
vo Svätom Antone. 
Ďalšie podujatia: J. C. Hron-
ský (literárne pásmo), Ako 
sa narodí kniha (vzdelávacie 
pásmo), Alexander Dubček 
(hlasné čítanie), Čítanie s 
Osmijankom (hlasné čítanie, 
celoslovenský projekt, prebie-
halo v knižnici niekoľko rokov).
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR a mesto 
Kremnica  (Janečková 2007; 

Jasenská 2007).

rok 2007
Na základe projektu MK SR 
Internetizácia knižníc, naša 
knižnica v priestoroch čitárne 
vytvorila 8 miest na prácu s 
internetom pre návštevníkov 
knižnice a mesta. Na webo-
vej stránke knižnice bol v no-
vembri sprístupnený on-line 
katalóg v systéme Clavius. 
Dostali sme knižný dar v 
rámci projektu 100 kníh Tatra 
banky. 
Výber z podujatí: Knižnicu 
navštívili spisovatelia Ro-
man Brat, Gabriela Futová, 
Stanislav Muntág, Peter Glo-
cko st., Peter Glocko ml. a 
mladá speváčka a gitaristka 
Ema Drgoňová. Pre deti boli 
určené podujatia Kremnické 
knižné hody, Všetci žijeme 
na jednej planéte a Pexe-
sovo-písmenkové preteky. 
Interesantná bola beseda s 
Kremničanom Ivanom An-
drášim Za minerálmi sveta – 
história a tradície iných kultúr 
– Thajsko, Barma, Vietnam.
Ďalšie podujatia: Jozef Ho-
rák (hlasné čítanie), Samo 
Chalupka, Anton Hykisch 
(literárne pásma), Mariana 
Grznárová a jej tvorba (li-
terárne pásmo s hlasným 
čítaním), Kremnica oslavuje 
(hudobno-literárne pásmo). 
Sponzori a granty: mesto 
Kremnica. (Janečková 2008; 
Jasenská 2008).
Noví pracovníci: Radoslava 
Fillová.

rok 2008
Tak ako všetci na Slovensku, 
aj my sme sa pripravovali na 
prechod zo slovenskej koru-
ny na euro. Začali sme vydá-
vať časopis pre deti Knižko. 
Výber z podujatí: Pozvanie 
na autorské besedy prijali 
spisovatelia Petra Nagyová- 
Džerengová, Peter Karpin-
ský, poetka Žofia Fridrichová 
a výtvarníčka Alena Wágne-
rová.
Maratón autorského čítania 
– tak sme nazvali stretnutie s 
regionálnymi autormi z Ban-
skej Štiavnice – Andreou Ko-
čalkovou, Mariánom Čížom 
a Zoltánom Egrym. Sokoliari 
z Banskej Štiavnice pred-
viedli praktické ukážky zo 
svojej práce v rámci Enviro 
filmu 2008. Naša knižnica sa 
pripojila k ďalším knižniciam 
a v tomto roku začala orga-

nizovať netradičné medziná-
rodné detské podujatie Noc s 
Andersenom = noc strávená 
v knižnici. Je možné s určito-
sťou konštatovať, že u krem-
nických detí, je toto podujatie 
dodnes jednoznačne najobľ-
úbenejšie☺. Pre deti bola 
príťažlivá aj aktivita, v ktorej 
sa detskí čitatelia stali her-
cami a zahrali si v zdramati-
zovanej rozprávke Meduška 
a Cuco v tmavej cele. Ďalšie 
podujatia: Andrej Kmeť (lite-
rárne pásmo k 100. výročiu 
úmrtia), Pavol Dobšinský 
(literárne pásmo s hlasným 
čítaním), Ján Kollár (literárne 
pásmo s hlasným čítaním), 
G. K. Zechenter–Laskomer-
ský (literárne pásmo s hlas-
ným čítaním), Za históriou, ta-
jomstvami a zaujímavosťami 
kremnických domov (beseda 
s historikom k 680. výročiu 
založenia mesta Kremnica). 
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR a mesto 
Kremnica. (Janečková 2009; 
Jasenská 2009).

rok 2009
Výber z podujatí: V tomto 
roku sme v našej knižnici 
privítali slovenských spiso-
vateľov – Máriu Ďuranovú, 
Ondreja Nagaja, Martinu 
Solčanskú, Toňu Revajovú a 
Ako sa varí kuchárska kniha, 
deťom prezradili Zdenka a 
Vladimír Horeckí. Cez Krem-
nické gagy prezentovali svo-
ju tvorbu v čitárni Juraj Kollár 
a Juraj Šebesta. Počas Eu-
rópskeho týždňa miestnej 
demokracie sa stretli deti a 
mládež s prednostom mest-
ského úradu a s poslancami 
mestskej samosprávy. 
Ďalšie podujatia: Vitaj leto 
(súťaže a tvorivé dielne pred 
budovou knižnice), Žili a tvo-
rili v Kremnici – Otto Helen-

JANEČKOVÁ, Ľudmila, 2002. Hodnotenie činnosti za rok 2001. 
JANEČKOVÁ, Ľudmila, 2005. Vyhodnotenie činnosti za rok 2004.
JANEČKOVÁ, Ľudmila, 2006. Vyhodnotenie činnosti za rok 2005. 
JANEČKOVÁ, Ľudmila a Dana JASENSKÁ, 2007: Vyhodnotenie 
činnosti za rok 2006.
JANEČKOVÁ, Ľudmila a Dana JASENSKÁ, 2008: Vyhodnotenie 
činnosti za rok 2007.
JANEČKOVÁ, Ľudmila a Dana JASENSKÁ, 2009: Vyhodnotenie 
činnosti za rok 2008.
JANEČKOVÁ, Ľudmila a Ľudmila DRIENKOVÁ, 2010. Vyhodnote-
nie činnosti za rok 2009.
JANEČKOVÁ, Ľudmila a Ľudmila DRIENKOVÁ, 2011: Vyhodnote-
nie činnosti za rok 2010.
KISLINGEROVÁ, Klára a Ľudmila JANEČKOVÁ, 2003. Hodnotenie 
činnosti za rok 2002. KISLINGEROVÁ, Klára a Ľudmila JANEČKO-
VÁ, 2004. Vyhodnotenie činnosti 2003. 
KISLINGEROVÁ, Klára a Ľudmila JANEČKOVÁ, 2006. Plán činnos-
ti na roky 2007 – 2009.

stein (literárne pásmo spoje-
né s hlasným čítaním), Cesta 
ku zlatu (beseda o vzniku a 
ťažbe zlata v našom meste). 
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR a mesto 
Kremnica. (Janečková 2010; 
Drienková  2010).
Noví pracovníci: Ľudmila 
Drienková, Bc. Martina Ho-
ghová, Zdeno Ošus.

rok 2010
Výber z podujatí: Knižnicu 
svojimi návštevami pocti-
li a besedovať k nám prišli 
slovenskí spisovatelia Juraj 
Kollár, Bea Bazalová, Evi-
ta Urbaníková, regionálne 
autorky z Banskej Štiavnice 
Mária Petrová, Eva Vala-
chyová a Šarlota Trubačová 
zo Žiaru nad Hronom. Pre 
seniorov sme pripravili cyk-
lické podujatia Tréning pa-
mäti – interaktívne stretnutie 
s trénerkami pamäti Mgr. Bo-
ženou Schniererovou a Ale-
nou Görögovou a Počítač a 
internet pre seniorov.
Ďalšie podujatia: Spoznaj 
okolitú faunu a flóru (pred-
náška + názorné ukážky), 
Juraj Langsfeld – slovenský 
dobrovoľník (literárne pásmo 
k 185. výročiu narodenia).
Sponzori a granty: Minis-
terstvo kultúry SR a mesto 
Kremnica. (Janečková 2011; 
Drienková 2011).
Noví pracovníci: PaedDr. 
Veronika Balážová.

pondelok:   9.00  – 17.00 8.00  – 17.00 9.00  – 17.00
utorok: 9.00  – 17.00  8.00  – 17.00 9.00  – 17.00
streda: 9.00  – 17.00  8.00  – 17.00  9.00  – 17.00
štvrtok:     13.00  – 15.00    13.00  – 15.00     13.00  – 15.00
piatok: 9.00  – 17.00  8.00  – 17.00  9.00  – 17.00  

obedňajšia prestávka v čitárni: 12.00 – 13.00

Knižnica Jána Kollára Kremnica
oznamuje zmenu

 otváracích hodín na zimné obdobie 
od 1. 12. 2015 do 1. 3. 2016

Oddelenie
literatúry
pre deti: 

Oddelenie
literatúry
pre dospelých: 

Čitáreň:
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Kalendár významných
osobností      

Jubilujúci súčasníci

20. 11. 1940
sa narodil v Nevoľnom 

Mons. Rudolf Baláž, 
rímskokatolícky biskup.

Základnú školu navštevo-
val v rodnom Nevoľnom. 
V štúdiách pokračoval na 
Gymnáziu v Kremnici, ne-
skôr na Cyrilometodejskej 
bohosloveckej fakulte Uni-
verzity Komenského v Brati-
slave. Sviatosť kňazstva pri-
jal 20. 6. 1963 v Bratislave z 
rúk biskupa Ambróza Lazíka. 
V rokoch 1963 – 1964 pô-
sobil ako kaplán v Brezne, v 
1965 v Krupine, v 1967 vo Vr-
útkach a v Kláštore pod Znie-
vom. V roku 1968 sa stal ak-
tuárom Biskupského úradu v 
Banskej Bystrici, v roku 1970 
pôsobil ako správca farnosti 
v Pitelovej. V roku 1971 mu 
odobrali štátny súhlas a 11 
rokov pôsobil mimo pastorá-
cie. V týchto rokoch pracoval 
ako traktorista JRD v Nevoľ-
nom a vodič nákladného auta 
pre Domáce potreby v Hron-
skej Dúbrave. V roku 1982 
sa dostal do pastorácie ako 
správca farnosti Turčiansky 
Peter. 14. 2.1990 bol meno-
vaný sv. Jánom Pavlom II. za 
banskobystrického diecézne-
ho biskupa. Za pätnásteho 
diecézneho biskupa bansko-
bystrickej rímskokatolíckej 
diecézy bol konsekrovaný v 
kostole Nanebovzatia Panny 
Márie v Banskej Bystrici 19. 
3. 1990 Jozefom kardinálom 
Tomkom. Ako motto pre svo-
ju biskupskú službu si vybral 
evanjeliovú výzvu Veritas 
liberabit vos – Pravda vás 
oslobodí. Posledné verejné 
vystúpenia biskupa Baláža 
boli 11. júla 2011 v Kremnici 
a 17. júla 2011 v Hornej Vsi, 
kde posvätil novopostavený 
Farský kostol blahoslave-
ného Jána Pavla II., pápe-
ža. Biskup zomrel po náhlej 
masívnej embólii do pľúc 27. 
júla 2011 v priestoroch svojej 
pracovne na záver stretnutia 
s kňazmi diecézy. Pohrebné 
obrady sa konali vo Farskom 
kostole Nanebovzatia Panny 
Márie 3. augusta 2011 v Ban-
skej Bystrici a o pár hodín ne-
skôr vo Farskom kostole Pre-
menenia Pána v Nevoľnom. 
Pochovaný je podľa svojej 
vôle na cintoríne v rodnom 
Nevoľnom.
Zásluhy: Je spoluzaklada-
teľom Katolíckej univerzity v 
Ružomberku a Katecheticko 
– pedagogickej fakulty sv. 
Ondreja. Podporoval obno-
venie pôvodných mužských a 
ženských reholí, obnovil ce-
lodiecéznu púť v Selciach a 
zaviedol tradíciu Fatimských 
sobôt na Starých Horách a 
na Raticovom Vrchu v Hri-

ňovej. Tam, kde to videl ako 
pastoračnú potrebu, zriaďo-
val nové farnosti. Za 20 rokov 
svojho pôsobenia na biskup-
skom stolci tak zriadil vyše 
40 farností. Založil, obnovil 
a finančne podporoval tiež 
mnohé inštitúcie a organizá-
cie ako sú: Centrum Mária, 
Domov sociálnych služieb – 
Dom Božieho milosrdenstva, 
Charita sv. Vincenta, Dom 
sociálnych služieb Útočište, 
Dom Matky Terezy, Dom sv. 
Alžbety, Dom pre núdznych, 
Dom Moyses, Dobrý pastier, 
Pomoc núdznym – Marta, 
Cirkevný detský domov Po-
tôčik, Kňazský dom, Kres-
ťanské centrum nepočujú-
cich na Slovensku, Hospic, 
Penzión Zornička, Diecézna 
knižnica biskupa Dr. Štefana 
Moysesa a mnoho cirkev-
ných základných a stredných 
škôl na území BB diecézy. 
Zaslúžil sa o založenie kňaz-
ského seminára v Badíne, 
prvého katolíckeho rádia na 
Slovensku Lumen (1993) a 
Univerzitného pastoračné-
ho centra Štefana Moysesa 
(1999). 12. septembra 2003 
privítal pápeža Jána Pavla II. 
v Banskej Bystrici. Následne 
Mons. Baláž založil sociálno 
– zdravotnícky DOM Božieho 
milosrdenstva (2008), špe-
cializovanú nemocnicu Ma-
mmacentrum sv. Agáty (2009), 
Lekáreň sv. Agáty, Diecézne 
pastoračné centrum Jána 
Pavla II. (2004). Bol koor-
dinátorom pri príprave pod-
kladov na územnú reorgani-
záciu západnej metropólie 
Katolíckej cirkvi na Sloven-
sku, ktorá bola zavŕšená 14. 
2. 2008 rozhodnutím pápeža 
Benedikta XVI. Biskup Rudolf 
Baláž mal zásluhy aj na dianí 
vo verejnom spoločenskom 
živote a svojim vplyvným slo-
vom prispel k demokratizácii 
verejného života. 
Ďalšie pôsobenie: člen vý-
boru Matice slovenskej (1990 
– 1995), prezident Pax Christi 
(1992 – 2000), predseda eko-
nomicko – právnej komisie 
KBS (1993 – 2011), člen stálej 
rady KBS (1993 – 2011), pred-
seda Komisie pre katechizáciu 
a školstvo KBS (1993 – 2011), 
predseda Konferencie bisku-
pov Slovenska (1994 – 2000).
Publikoval: Katolícke noviny, 
Duchovný pastier, Zrno, Veľké 
Jubileum, Rádio Lumen, Slo-
venský rozhlas, STV
Tvorba: Milovať bez lásky a 
sexu? (1997), Boh nie je sa-
motár, (2007), Zostaň s nami, 
Pane (2007), Dotyky (2007), 
Pastiersky list Mons. Rudolfa 
Baláža (2009). 
Ocenenia: Medaila sv. Go-
razda Ministerstva školstva 
SR (1999), Medaila za Záslu-
hy o vznik Katolíckej univer-
zity (2003), Malá medaila KU 
(2005), Cena Andreja Radlin-
ského in memoriam za celo-
životnú podporu katolíckych 
médií (2011), Čestné občian-
stvo in memoriam obec Ne-
voľné (2012), Ocenenie ÚPN 
in memoriam za účasť v proti-
komunistickom odboji (2014).
n	75. výročie narodenia

spracoval Jaroslav Slašťan,                                                                                                   
foto: archív Jaroslava Slašťana, 
TASR/Martin Baumann

5. 11. 1940
sa v Kremnici narodil

 Ondrej  „Dražo“ Párička, 
športovec.

Narodil sa ako druhý najstarší z piatich 
detí. Od mladosti sa venoval viace-
rým druhom športu. Chodil na súťaže 
v tenise, hrával za Kremnicu volejbal 
a hlavne mu učarovalo lyžovanie. 
Spočiatku dokonca skákal na lyžiach, 
až neskôr sa špecializoval na bežec-
ké lyžovanie. Prvým jeho trénerom 

– učiteľom bol pán 
Rahl, neskôr jeho 
ujo (matkin brat) 
Rudolf Čillík. Už 
v dorasteneckom 
veku dosahoval 
výborné výsled-
ky v rámci kraja, 
Slovenska a Čes-
koslovenska. Bol 
niekoľkonásobným 
majstrom kraja, 
majstrom Sloven-
ska a v rámci maj-
strovstiev ČSR v 
štafete obsadil 2. 
miesto. V dospe-
losti sa prebojoval 
svojou húževnato-
sťou medzi česko-
slovenskú špičku 
v behu na lyžiach. 
Vojenskú službu 
nastúpil v r. 1960 
v armádnom stre-
disku vrcholového 
športu Dukla Libe-
rec, kde ju absol-
voval v kolektíve 
významných lyžia-
rov, ako bol olym-
pijský víťaz Jíří 
Raška, Motejlek, 
Fousek, Ploc, a iní. 
Potom nasledoval 

rad významných umiestnení 
v rámci Československa a to 
v r. 1960 2. miesto v Celoštát-
nom finále športových súťaží 
– Spartakiáde, 2. miesto na 
majstrovstvách ČSR. Presne 
také isté umiestnenie sa opa-
kovalo aj o 2 roky neskôr. V 
roku 1965 už bol majstrom 
ČSR v štafetovom behu a 
zároveň v tomto roku aj víťa-
zom v celoštátnej spartakiáde 
štafiet 4 x 10 km. Za vyni-
kajúce športové výsledky bol 
aj v tomto roku zaradený do 
reprezentačného družstva ly-
žiarov – bežcov ČSR. Ako re-
prezentant absolvoval množ-
stvo medzinárodných súťaží v 
Juhoslávii, Taliansku, Poľsku, 
Nemecku, ako aj na Sloven-
sku. Medzi najväčší úspech 
patrí víťazstvo v medzinárod-
ných pretekoch Bezroukovho 
memoriálu v r. 1966.
 V r. 1964 – 1967 prebie-
hala súťaž oddielov v rámci 
ČSR v behu na lyžiach, tzv. 
1. liga. V tejto súťaži bodova-
li traja najúspešnejší muži a 
2 ženy oddielu. Dražo patril 
k základným pilierom druž-
stva Kremnice, ktoré prvý 
rok obsadilo 2. miesto a v 
roku 1966 bolo víťazom tejto 

10. 11. 1955
sa v Kremnici narodil
 Mgr. Peter Lysek, 

riaditeľ knižnice J. Kollára,
kultúrno-športový aktivista.

Narodil sa ešte v 20 - tom sto-
ročí. Priezvisko dostal po svo-
jom otcovi. Hoci po narodení 
nevedel písať, čítať ani počí-

tať, po dovŕšení šiestich 
rokov bol prinútený k povi-
nnej školskej dochádzke. 
Základnú školu, ako aj 
SVŠ (terajšie gymnázium) 
a Pedagogickú fakultu v 
Banskej Bystrici vychodil 
ľavou zadnou. Po nado-
budnutí vysokoškolské-
ho diplomu učil na novej 
i starej základnej škole. 
V osemdesiatomšiestom 
zbehol z učiteľského sve-
ta do sveta kultúry, kde 
pracoval až do roku 2003 
ako riaditeľ mestského 
kultúrneho strediska. V 
roku 2002 z politickej vôle 
vtedajšieho vedenia mes-
ta a niektorých poslan-
cov bolo MsKS zrušené 
a od roku 2003 pracoval 
v Špeciálnej základnej 
škole v Kremnici. Od roku 
2005 do roku 2014 bol za-
mestnaný v Detskom do-

Žijú medzi nami

17. 1. 1971
sa vo Zvolene narodila

 Mgr. Jaroslava Páričková, 
športovkyňa.

Jej rodičia boli aktívni lyžia-
ri – bežci, preto bola aj ona 
od útleho detstva vedená k 
láske k tomuto športu. Keďže 
jej matka trénovala žiakov v 
školskom športovom stredis-
ku, malú Jarku neustále vodi-

la so sebou a jej neostá-
valo nič iné, ako sa zapojiť 
do tréningu s ostatnými 
deťmi. Začala pretekať už 
ako predžiačka a neboli 
žiadne preteky, v ktorých 
by nevyhrala. Zúčastňo-
vala sa všetkých súťaží 
či už v cezpoľnom behu, 
alebo v behu na lyžiach. 
Malú bielu stopu počas ži-
ackych rokov vyhrala päť 
rokov za sebou. Už ako 
mladšia a staršia žiačka 
mala 7 titulov majsterky 
Slovenska a na majstrov-
stvách Československa 
bola trikrát druhá. 
 V dorasteneckých ka-
tegóriách, už pod trénin-
govým vedením svojho 
otca, získala v rámci ČSR 
cenné umiestnenia. Z 
tohto obdobia má doras-
tenecký titul majsterky 
republiky v behu na 7 km 
a v štafete 4 x 5 km, a tak-
tiež ďalší rok striebornú 
medailu opäť zo štafiet. 

celoštátnej súťaže.
 Ondrej Párička bol nielen 
vynikajúci dlhoročný prete-
kár, ale bol aj autorom be-
žeckých tratí na Skalke. Po 
skončení pretekárskej čin-
nosti sa venoval trénerskej 
práci. Od dorastu, ale aj v re-
prezentácii Československa 
trénoval svoju dcéru Jarosla-
vu, ktorá dosahovala taktiež 
vynikajúce úspechy v behu 
na lyžiach v domácich aj me-
dzinárodných súťažiach. Keď 
sa dostal do dorasteneckého 
veku jeho syn Dražo ml., opäť 
aj jemu odovzdával svoje tré-
nerské skúsenosti. Ten si svo-
jimi výkonmi vybojoval účasť 
na zimných OH v Nagane. 
 Aj keď má Ondrej Párička 
v tomto období už 75 rokov, 
neustále pravidelne športu-
je. V zime ho vidieť krúžiť na 
tratiach na Skalke a v období 
jar až jeseň na chodníkoch v 
okolí Kremnice.
n	75. výročie narodenia

Medailón vypracovala a foto-
grafiu poskytla manželka Ond-
reja „Draža“ Páričku, Mgr. Jaro-
slava Páričková.

move Maurícius. Tu si svoje 
vzdelanie dobrovoľne rozší-
ril o špeciálnu pedagogiku. 
Štrnásť rokov po oslavách 
druhého milénia sa stal ria-
diteľom regionálnej Knižni-
ce Jána Kollára v Kremnici. 
Zorganizoval nespočetné i 
početné množstvo poduja-
tí, nemusíme, ale môžeme 
spomenúť napríklad futba-
lové zápasy hercov, noviná-
rov a športových redaktorov 
STV v Kremnici, chodeckú 
desiatku a mnohé iné. Stál 
pri zrode Kremnických ga-
gov. Bol zakladateľom novín, 
ktoré práve držíte v rukách, 
pokrstil nám kúpalisko Ka-
tarína a niekoľko desaťročí 
organizoval kultúrno-spolo-
čenský život v meste. Neu-
veriteľných 35. ročníkov stál 
za mikrofónom obľúbené-
ho Veľkonočného vajca (2 
ročníky mal prestávku, lebo 

vtedajší mestskí mocipáni si 
to neželali), športových a kul-
túrnych podujatí v Kremnici a 
v SR. Je organizátorom teni-
sových turnajov a zápasov s 
mužstvom MUFUZA. Stál pri 
zrode karnevalu BLAUFUSS 
SKI na Krahuliach. Má dvoch 
dospelých synov. Svojím origi-
nálnym komentovaním špor-
tových i nešportových udalostí 
dokázal roky rokúce každého 
rozosmiať. Peter Lysek je sku-
točným prínosom a spestre-
ním nášho mesta. Nehovoriac 
o tom, že je len jeden. Dokáže 
prepínať televízny prijímač od-
zadu – od deviatky po jednot-
ku, hodiť psovi tenisovú loptič-
ku tak, že ju už nikto nenájde 
a mnoho iných zaujímavých a 
nevšedných vecí.
n	60. výročie narodenia

Medailón spracoval Jaroslav 
Slašťan.

Už v tomto roku bola zarade-
ná do reprezentačného druž-
stva ČSFR. V roku 1990 sa 
nominovala na majstrovstvá 
sveta vo Francúzskom Les 
Saisies, kde sa umiestnila 
na 21. mieste. Po skonče-
ní gymnázia bola zaradená 
do strediska vrcholového 
športu na Štrbskom Plese a 
potom v Liptovskom Hrád-
ku. Zúčastnila sa mnohých 
svetových pohárov a medzi-
národných súťaží. Aktívnu 
činnosť v tomto čase pre-
rušila pre narodenie dcérky 
Miroslavy. Ale po roku začala 
opäť trénovať a vrátila sa k 
behu na lyžiach. Motívom jej 
bola účasť na akademických 
majstrovstvách sveta v Špa-
nielsku, kde sa nominovala 
a umiestnila sa na peknom 
9. mieste. Jej výkonnosť ju 
opäť doviedla do reprezen-
tácie vzniknutej Slovenskej 
republiky, kde sa udržala 5 
rokov. Z tohto obdobia má 
10 medailových umiestnení 

z republikového šampionátu 
a ďalšie účasti na svetových 
pohároch, ako aj na akade-
mických majstrovstvách sve-
ta v ďalekej Kórei – 9. mies-
to a na Štrbskom Plese. Na 
medzinárodných pretekoch 
vo Francúzsku vo vytrvalost-
nom behu na 40 km získala 
striebornú medailu. Svoje už 
druhé reprezentačné obdo-
bie skončila v roku 2000.
 Jaroslava bola nielen 
húževnatá pretekárka, ale 
dá sa povedať aj neúnavná 
študentka. Dokončila masér-
sku školu v Prahe, magist-
erské pedagogické štúdium 
v Banskej Bystrici, štúdium 
špeciálnej pedagogiky v 
Bratislave a taktiež 2 - ročné 
štúdium očnej optiky taktiež 
v Bratislave. V súčasnosti 
pôsobí ako učiteľka na ZŠ 
pre sluchovo postihnutých 
žiakov v Kremnici.
Medailón vypracovali a fotogra-
fiu poskytli rodičia Mgr. Jarosla-
vy Páričkovej.
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Adventná radosť 
Pásmo dobrého slova, spevu a hudby 

Evanjelický kostol, 13. december 2015 o 15:00 hod. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Tešíme sa na stretnutie s vami 

streda 2. decembra, 19.00
VÝCHOD SLNKA
V roku 1929 na historicky prvom udeľovaní Oscarov ocenili 
členovia americkej filmovej akadémie snímku Východ slnka 
z roku 1927 za kameru, produkciu a výkon Janet Gaynoro-
vej v hlavnej ženskej role. Režisérom bol nemecký filmový 
génius Fridrich Wilhelm Murnau. 
Romantická dráma, USA, 1927, MP 12+, nemý film, titulky SK, 95 min.

streda 9. decembra, 19.00
ZBRUSU NOVÝ ZÁKON
Boh existuje. Žije v Bruseli, je poriadne neznesiteľný a celý 
deň len sedí za počítačom. Jeho syna už poznáte, tak sa 
pozrieme na jeho dcéru. Režisér filmu Pán Nikto prichádza 
do kín s komédiou postavenou na skvelom scenári, ktorá 
pracuje ako s poetickými a vizuálne uhrančivými pasážami, 
tak šikovnou situačnou komikou.
Komédia, Belgicko / Francúzsko / Luxembursko, 2015, MP 12+, ti-
tulky CZ, 113 min.

nedeľa 13. decembra, 19.00
WILSONOV
Výpravná komédia s detektívnou zápletkou nadväzuje na 
poetiku legendárnych filmov Oldřicha Lipského Adéla ješ-
tě nevečeřela či Tajomstvo hradu v Karpatoch. Píše sa rok 
1919 a v jednom zapadnutom meste kdesi v strednej Eu-
rópe, ktoré sa až príliš podobá na starú Bratislavu, začína 
primátor Dangl snívať svoj veľký sen. Plánuje pripojiť svoje 
mesto k USA a premenovať ho na Wilsonov. 
Komédia, ČR/SR, 2015, 12+, 115 min.

streda 16. decembra, 19.00
EVA NOVÁ
Eva by urobila čokoľvek, aby znovu získala priazeň človeka, 
ktorého v živote ranila najviac – svojho syna. Eva je vylieče-
ná alkoholička, ale pred rokmi bola známou herečkou. Film 
je hereckým koncertom Emílie Vášáryovej. 
Dráma, Slovensko / Česká republika, 2015, MP12+, 115 min.

streda 30. decembra, 19.00
SLOW WEST
Šestnásťročný Jay pricestoval zo Škótska do amerického 
Colorada 19. storočia, aby pátral po žene, ktorú miluje. 

Honza Nedvěd sa po takmer dvojročnej prestávke vracia 
na pódium. Najznámejšieho českého folkového a tramp-
ského pesničkára určite netreba predstavovať, veď jeho 
piesne sa učia aj deti v školách z čítaniek.
Tento rok oslávi Honza 50 rokov na pódiu. Hral rôzne 
žánre v rôznych formáciách, než sa ustálil vo svojej ty-
pickej pesničkárske polohe, ktorú poznajú snáď všetci. 
Za tú dobu vydal cez 20 dosiek. Po dvoch rokoch od-
mlky, kedy sa venoval predovšetkým skladaniu a odpo-
činku, sa teraz rozhodol znovu sa postaviť na “prkná” a 
vypočuť želania svojich fanúšikov. K spolupráci prizval 
dve skvelé hudobné osobnosti: Jindra Koníř – vynikajúci 
hráč na klávesové nástroje, dirigent, skladateľ, aranžér 
a Pavel Helan – pesničkár, hráč na gitaru a ukulele, skla-
dateľ, pohotový moderátor a sprievodca koncertom. Na 
koncerte odznejú najznámejšie Nedvědovky (Kohout, 
Podvod, Biblia) a tiež pesničky z posledného CD Sou-
hvězdí jisker. 

UTOROK 15. DECEMBRA O 19.00 V KINE AKROPOLA 
Vstupné 12 €, alebo 10 € v predpredaji v KIC Kremnica

Honza Nedvěd: Návrat

KINO, KONCERTY

Európskemu zelenáčovi robí spoločnosť nájomný zabijak 
Silas, ktorý súhlasil, že ho za poplatok na ceste ochráni. Di-
voký západ ale nie je miesto, kde by veci vychádzali presne 
podľa plánu, a tak Jay zažije behom svojho putovania celú 
radu zvratov v nekompromisnom duchu tohto vysoko autor-
ského westernu.
Westernová road movie, Veľká Británia / Nový Zéland, 2015, CZ 
titulky, 15+, 84 min.

Majú za sebou vydarené albumy, spoločné jarné 
turné a úspešné festivalové leto. Elektropopoví Pu-
rist a pesničkoví Bad Karma Boy. Tentokrát zaví-
tajú aj do miest, ktoré na jar vynechali. Pripravte sa 
na multižánrové večery elektroniky, inteligentného 
popu ale aj melanchólie a ojedinelej psychedélie.

BAD KARMA BOY
Nedávno vydali nový klip s charakteristickým audiovi-
zuálnym rukopisom. Rýchlo zapamätateľná, dreampo-
pová gitarová linka, vrstvený vokál a priamočiare popo-
vé pesničky v orginálnych a precíznych aranžmánoch.

PURIST
Slovensko-anglická kapela s exportným potenciálom. 
Debutový album nahrávali v kodaňských Red Bull Stu-
dios a stihli vystúpiť na medzinárodných festivaloch 
Electronic Beats, Open’er a Europavox. Pred letom sa 
rozšírili z tria na kvarteto a ich nahrávka Colourful Noi-
se tak naživo dostáva naozaj plnofarebný zvuk.

PIATOK 11. DECEMBER, 21.00
Vstup: predpredaj 4 €, na mieste 5 €
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Kremničanka Michaela Čo-
píková inklinovala k výtvar-
nému umeniu už od detstva. 
„Od kedy si pamätám ma 
bavilo čmárať, kresliť a vy-
mýšľať si príbehy. Chodila 
som v Kremnici do Ľudovej 
školy umenia k pani Brezá-
nyiovej a veľmi som chcela 
pokračovať na Škole úžitko-
vého výtvarníctva. Moji naj-
bližší ma vždy veľmi podpo-
rovali, bez toho by to nešlo.“ 
Logicky jej ďalšie kroky teda 
viedli na Školu úžitkového 
výtvarníctva, kde sa jej pá-
čilo a na štúdium spomína 
v dobrom. „Študovala som 
zlatníctvo, pričuchla som 
tam k zaujímavému remes-
lu a dostala dobrý základ 
na rozvíjanie tvorby. Človek 
sa tam naučil, koľko práce 
a trpezlivosti vlastná tvor-
ba vyžaduje. Som vďačná 
mnohým učiteľom a taktiež 
aj spolužiakom, ktorí ma 
veľmi inšpirovali.“  Už po-
čas strednej školy Michae-
lu bavilo filmové umenie. V 
kremnickom filmovom klube 
uvádzala filmy a túžila štu-
dovať réžiu. „Odbor animá-
cie spájal všetky disciplíny, 
ktoré som robila najradšej. 
Preto som ďalej pokračo-

Michaela Čopíková: Čmárať, kresliť a vymýšľať si príbehy
ma bavilo odkedy si pamätám
Talentované výtvarníčky a animátorky Michaela Čopíková a Veronika Obertová, ktoré tvoria pod spoločnou značkou Ové Pictures, získali v septembri 
za svoj najnovší film Nina cenu na Milánskom filmovom festivale a v októbri dostali cenu divákov na festivale v Luxemburgu.

vala v štúdiu v Ateliéri ani-
movanej tvorby na Vysokej 
škole múzických umení a 
neskôr vďaka Fulbrightov-
mu štipendiu vizuálne efekty 
na Academy of Art Universi-
ty v San Franciscu.“ 

Na vysokej škole sa Micha-
ela spoznala s Veronikou 
Obertovou, ktorá študovala 

Vysokú školu výtvarných 
umení. Začali si pomáhať a 
spolupracovať na školských 
prácach. „Obe sme školy 
absolvovali s krátkymi filma-
mi a oba filmy boli pomerne 
úspešné a získali viacero 
ocenení. Naša spolupráca 
pokračuje stále, ale dnes sa 
už obe prezentujeme pod 
spoločnou značkou Ové 

Pictures, ktorú sme založili 
roku 2010. Od začiatku spo-
lupracujeme celkom orga-
nicky, nemáme prácu strikt-
ne rozdelenú, obe tvoríme a 
pracujeme na diele zároveň, 
až kým obidve nie sme spo-
kojné.“ V súčasnosti majú 
Ové Pictures svoj ateliér v 
bratislavskej Cvernovke, 
ktorá je sídlom mnohých 
umelcov a ako vravia, je 
tam to správne tvorivé pro-
stredie. A na čom momen-
tálne pracujú? „Prakticky 
vždy pracujeme paralelne na 
viacerých projektoch. Okrem 
práce na animáciách pre 
komerčné reklamy, pracuje-
me na animáciách do filmov 
z dokumentárneho cyklu 
portrétov – "PRVÁ" o slo-
venských ženách, ktoré sa 
ako prvé presadili v rôznych 
oblastiach spoločenského 
a verejného života. Okrem 
animácii, tvoríme aj ilustrá-
cie a dizajny napríklad pre 
potlač látok. Tiež chystáme 
ďalšiu veľkú vec, ale to až 
na budúci rok.“

Na svojom konte už majú 
dva krátke animované filmy 
ale aj niekoľko reklám a vi-
deoklipov, napríklad k pies-

ni Jany Kirchner O Láske 
nepoznanej. Ich najnovší 
film Nina už zaujal na festi-
valoch a začal zbierať oce-
nenia. Film vypovedá príbeh 
o tom, že prekonať strach 
nie je ľahké, že je to ťažké. 
„Veľa nápadov vo filme je z 
našich vlastných zážitkov 
o prekonávaní a bojova-
ní so strachom. Je to náš 
doposiaľ najväčší projekt, 
animovali sme ho klasickou 
políčkovou animáciou a vy-
tvorili vyše 200 papierových 
modelov. Trvalo nám to nie-
čo vyše roka. Klasická ani-
mácia vyžaduje veľa práce a 
najmä času, ale keď človek 
vidí ako jeho kresby, alebo 
modely a bábky ožijú a trvajú 
v čase, je to parádny pocit. 
Tiež si myslíme, že ručná 
práca, tá ktorá obsahuje aj 
isté nedokonalosti je diváko-
vi najbližšia a vôbec nestar-
ne. Veď filmy, večerníčky a 
seriály, ktoré sa kedysi tvorili 
v Československu sú dote-
raz výborné. V niečom mož-
no nadväzujeme aj na túto 
tradíciu. Čo nás ale teší, je 
že tento film stále cestuje 
po filmových festivaloch a 
pred nedávnom sme dosta-
li aj dve ceny, v septembri 

sme dostali cenu "Animation 
Short Film Award" na Milán-
skom filmovom festivale a 
v októbri sme dostali cenu 
divákov na festivale CinE-
ast v Luxemburgu. Vážime 
si každé jedno ocenenie, 
nielen festivalové, ale aj to, 
keď diváci prídu po filme za 
nami a podelia sa o svoje 
pocity.“ Za svoj najväčší 
úspech však mladé autor-
ky považujú to, že sa živia 
vlastnou tvorbou a že aj na-
priek tomu, že to nie je vždy 
jednoduché, robia to, čo ich 
baví. 

Ové Pictures – Veronika a Michaela

Silver Jurtinus

Detský divadelný súbor Zrkadlo priviezol prvú cenu
z medzinárodného festivalu na Ukrajine
Detský divadelný súbor Zrkadlo pôsobí pri Zá-
kladnej umeleckej škole Jána Levoslava Bellu. 
Divadlo vedie oceňovaný režisér Peter Luptov-
ský, ktorý okrem prípravy ďalších predstavení so 
svojimi súbormi už myslí aj na prípravu deviate-
ho ročníka prehliadky Prednášam, teda som.  

Mladí divadelníci na Ukraji-
ne zvíťazili s hrou Matrionis-
ko ktorú zdramatizoval Peter 
Luptovský. Hra vznikla podľa 
poviedky ruského autora  
Michaila Zoščenka. „Je to 
príbeh o citlivom umelcovi a 
jeho protivnej žene, ktorá mu 
nechce dovoliť ani zomrieť, 
kým si nezarobí na svoj po-
hreb. Hru sme naštudovali 
minulý rok a v Poľsku sme 
s ňou vyhrali už dva medzi-
národné festivaly, dokonca 
raz aj hlavnú cenu festivalu, 
takže naše decká porazili aj 
dospelých“ vysvetľuje režisér 
Peter Luptovský. 
 Na festival v Ukrajinskom 
meste Rivne mali ísť už 
minulý rok, kvôli vojne bol 
však festival zrušený. „Aj 
tento rok to bolo ťažké, ale 
rozhodli sme sa, že ideme 
aj napriek tomu, že väčšinu 
nákladov sme si hradili sami. 
Organizátori nám ďakovali, 
že sme ich v tejto ťažkej si-
tuácii podporili a prišli, lebo 
napríklad Bielorusko svoje 
súbory na festival nepustilo, 

čo zrejme bolo politicky mo-
tivované rozhodnutie. Súbo-
ry mali všetko vybavené, ale 
na poslednú chvíľu im účasť 
na ukrajinskom festivale za-
kázali.“ 
 Napriek už spomínaným 
problémom mal festival podľa 
Petra Luptovského veľmi 
vysokú úroveň. „Výkony 
niektorých hercov – či už 
detí alebo dospelých – boli 
neuveriteľné! Tiež ma teší, 
že vysoká úroveň bola aj v 
porote. Sedeli v nej profe-
sionáli z divadiel a univerzít 
zameraných na dramatické 
umenie z celej Ukrajiny.“  Na 
členky divadelného súbo-
ru Zrkadlo zas urobilo silný 
dojem vynikajúce publikum. 
„Dievčatám zo súboru sa na 
Ukrajine páčila bezprostred-
ná spontánnosť. Napríklad: 
tesne po skončení nášho 
predstavenia, diváci spon-
tánne vybehli na javisko a 
začali naše dievčatá objímať 
a ďakovať za predstavenie. 
Bolo cítiť, že je to úprimné a 
prajné. U nás sme niečo také 

ani podobné  ešte nezažili.“ 
 Petra Luptovského pote-
šilo aj to, že niektorí účinkuj-
úci ho vyhľadali a informo-
vali sa na možnú účasť na 
kremnickom festivale Pred-
nášam, teda som. „Kon-
krétne aj z mesta Rivne už 
u nás na festivale boli a ono 
sa to tak nejako rozchýrilo. 
Prišli za mnou ľudia z Kyje-
va aj z iných miest, dokonca 
z Dnepropetrovska, ktoré je 
vzdialené od Kremnice 1500 

kilometrov. Títo ľudia sú 
ochotní do Kremnice prísť 
na 3 noci! To človeka poteší, 
zároveň však aj zaväzuje. 
Musíme zamakať na tom, 
aby sa tu cítili dobre, aby 
to bolo dobre zorganizova-
né. Na to však potrebujeme 
jednak ľudí, ochotu mesta, 
ale aj sponzorov.“ Celoštát-
na prehliadka v umeleckom 
prednese poézie, prózy, 
vnútorného monológu a 
experimentálneho predne-

su Prednášam, teda som 
je profilovaná na slovanské 
jazyky a zakladateľovi preh-
liadky Petrovi Luptovskému 
sa darí festival každoročne 
rozširovať. „Je to festival 
slovanských jazykov, každý 
účinkujúci vystupuje v tom 
svojom a každý rok sa nám 
darí pridať jednu novú kraji-
nu. Tento rok by mohli prísť 
Bielorusi. Účinkujúci z krajín 
ako Ukrajina alebo Bielo-
rusko však potrebujú našu 

pomoc, pretože pre nich je 
účasť na festivale finančne 
príliš nákladná. Preto sa bez 
pomoci  sponzorov nezaobí-
deme.“ 
 S oceňovanou hrou Ma-
trionisko detský divadelný 
súbor v novembri účinkoval 
aj na festivale Víkend atrak-
tívneho divadla vo Zvolene. 
„Je to profesionálny festival 
a veľkým úspechom je už 
len to, že decká zo ZUŠky 
boli v spoločnosti takých 
súborov ako je napríklad 
Divadlo GUnaGU, divadlo 
Skutr z Prahy, hudobná le-
genda Bez ladu a skladu 
alebo s divadlom STOKA.“ 
V januári súbor čaká účinko-
vanie v Čechách. Popri tom 
všetkom Peter Luptovský 
chystá aj ďalšie divadelné 
premiéry: „Nebudem prezrá-
dzať detaily, ale so súborom 
dospelých ČI-PR-CHA ktorý 
tak isto pracuje pri ZUŠ J. L. 
Bellu chystáme slovenskú 
klasiku v trošku netradič-
nom pojatí. Som zvedavý, 
ako to ľudia prijmú, pretože 
sme z deja vyškrtli všetky 
hlavné postavy a s DDS Zr-
kadlom pripravujeme filozo-
ficko-symbolistické predsta-
venie.“

Silver Jurtinus



SPOLOČNOSŤ 11/201510 INFORMAČNÝ MESAČNÍK SAMOSPRÁVY

Spoločenská kronika     október – november 2015

Česť ich pamiatke. Nech odpočívajú v pokoji.

rozlúčili sme sa

Spomíname na svojich blízkych

naši najmenší

Mathilda Mrázová
Martin Csemer

Rodičom srdečne blahoželáme.

Pavlína Urgelová. 
Spomínajú manžel, syn Mikuláš, dcéra Mária a ostatná rodina.

2. decembra uplynie prvé výročie,
odkedy nás navždy opustila naša milovaná

Poďakovanie

S láskou spomínajú rodiny z Oravy Hanuliakova, Bokova,Thotova.

 Ľudovít Holos. 
S láskou spomína celá rodina.

Dňa 6. decembra si pripomenieme už 25 rokov, čo nás navždy
náhle opustil vo veku 68 rokov náš drahý manžel, otec, starý 

otec a prastarý otec 

„Kto žije v pamäti svojich milých, nie je mŕtvy, je iba vzdialený. 
Mŕtvy je iba ten, kto zostáva zabudnutý“.

 Ivan Nemečkay. 

S láskou spomínajú manželka, deti a vnúčatá.

Dňa 29. novembra uplynie 10 rokov, 
čo nás navždy opustil manžel, otec a starý otec

„Odišiel, už nie je medzi nami, ale žije v srdciach tých,
ktorí sme ho milovali“.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

Chceme mu poďakovať za všetko, čo pre nás urobil. Za krásne strá-
vené letá v Kremnici, ktorá sa nám zapísala hlboko do sŕdc, ktorú 
vždy tak oduševnene opisoval, lebo bol rád, že tam žil. Vďaka nemu 
sme spoznali nových priateľov z Kremnice, a ako povedala jedna 
múdra žena: "Spomienky navždy ostanú, tie ti nezoberie nikto", pre-
to treba naslúchať starším ľudom a venovať im svoj čas. Tí, ktorí ste 
ho poznali venujte mu spomienku. Budeš nám chýbať ujo Paľko. 

So žiaľom v srdci vám oznamujeme, že dňa 22.10. 2015 nás navždy opustil náš drahý

Ing. Pavel Burger. 

Chcela by som vyjadriť verejné poďakovanie pani Lenke Sekajovej, ktorá svojim 
postojom a duchaplným riešením situácie dala najavo, že čestní a spravodliví ľudia 
ešte stále žijú, a to  aj v našom meste. Veľmi pekne jej ďakujem.    

                            vďačná obyvateľka mesta

More lásky si so sebou vzala, hory bolesti zanechala.
Prázdno je tam, kde znel Tvoj hlas, spomienka na Teba zostáva v nás.

Žiarila z Teba láska a dobrota, budeš nám chýbať do konca života.
Aj keď už nie si medzi nami, v našich srdciach žiješ stále s nami.

 Rozálie Mokrošovej 

Spomína syn Dušan s rodinou.

Dňa 4. 10. sme si pripomenuli 18. výročie 
úmrtia drahej

Tí, ktorí ste ich poznali,
venujte im tichú spomienku.

a dňa 31. 10. uplynulo 20 rokov, 
čo nás navždy opustil

 Štefan Mokroš. 

Blahoželanie
Milá Helenka Bajnoková, 

k Tvojim narodeninám 22. novembra 
Ti celá rodina praje veľa zdravia, šťastia, 

lásky a stálu pohodu. 

Marek Dunček
Adam Janda

Ing. Pavel Burger
Emília Neuschlová

Manžel Tomáš a deti so svojimi rodinami, syn Peťko, dcéry 
Alenka, Katka so Štefanom Pest, Maťko z Rakúska, vnučka 
Lucia, pravnučka Šarlotka a najmladší Tomáško Ďurian a 
zároveň do pohody kamarátky Vierka Skaláková a Gabriela 
Trokšiarová

Poďakovanie

V rámci roka Ľudovíta Štúra 
usporiadal Miestny odbor 
Matice slovenskej Kremni-
ca v spolupráci s Pohron-
ským osvetovým strediskom 
Žiar nad Hronom a mestom 
Kremnica literárne pásmo 
o živote a diele Ľudovíta 
Štúra pri príležitosti 200. 
výročia jeho narodenia dňa 
28. októbra 1815 v Uhrovci. 
Zomrel ešte v plnom pra-
covnom eláne ako 40 roč-
ný. Keď preskakoval potok 
spadol tak nešťastne, že mu 
puška vystrelila a poranila 
nohu, na následky čoho zo-
mrel dňa 15. januára 1856.
 Podujatie bolo zahájené 
„Hymnou Slovenskej re-
publiky“ a „Hymnou Matice 
slovenskej“. Po úvodnom 
príhovore predsedu MO 
MS v Kremnici Milana Ry-
bárskeho literárne pásmo 

Pripomenuli si život a dielo
Ľudovíta Štúra

predniesli Mgr. Jela Šuleko-
vá BBSK POS Žiar nad Hro-
nom, Mgr. Mária Petrová – 
autorka literárneho pásma, 
Mgr. Mária Bucholcerová a 
Odo Kolembus, BBSK POS 
pracovisko Banská Štiav-
nica. Program spestril spe-
vácky zbor Seniori optimisti 
pri JZD Žiar nad Hronom 
prezentovaním slovenských 
národných piesní. Prednes 
básní v pásme hrou na gi-
taru podfarbila členka MO 
MS v Kremnici Mgr. Klára 
Štroffeková. Podujatie bolo 
ukončené hymnickou pies-
ňou „Hoj vlasť moja“.  
 Z pásma sme sa okrem 
iného dozvedeli, že Ľudovít 
Štúr bol vedúca osobnosť 
slovenského politického a 
kultúrneho života v prvej 
polovici 19. storočia. Pred-
nášal na lýceu v Bratislave a 

stal sa neoficiálnym vodcom 
celej družiny. Vydával a re-
digoval Slovenské národné 
noviny. V roku 1843 kodi-
fikoval slovenský spisovný 
jazyk na základe stredoslo-
venského nárečia. Ako po-
slanec Uhorského snemu 
presadzoval  záujmy Slová-
kov. Bol predsedom revo-
lučnej Slovenskej  národnej 
rady. Na Slovanskom zjazde 
v Prahe požadoval rovno-
právne postavenie všetkých 
národov v Uhorsku. 
 Na podujatí  bolo prítom-
ných 221 žiakov z vyšších 
ročníkov základných škôl, 
Súkromného Gymnázia a 
Súkromnej školy úžitkového 
výtvarníctva v Kremnici, vrá-
tane pedagógov.  

Milan Rybársky,                                                                                                         
predseda MO MS Kremnica

Slovenský Červený kríž
v Žiari nad Hronom

v spolupráci s mestom Kremnica

oznamuje
všetkým darcom krvi, že dňa  

15. 12. 2015, t.j. v utorok
v čase od 7.30 hod. do 10.00 hod. 

sa uskutoční Kvapka krvi
v Mestskom kultúrnom stredisku 

v Kremnici. 

Prineste si občiansky preukaz a 
kartičku poistenca.

„Každá kvapka pomôže 
zachrániť život“.
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Bilancia jesennej 
časti futbalovej ligy

V súťažnom ročníku 2015 – 2016 odohrali kolkári v prvej polovici súťaže 5 zápasov bez straty bodov a v ta-
buľke si upevnili 1. miesto. Na úspechu sa podieľali hráči: Jozef Žabka, Marek Žabka, Miroslav Oswald, Maroš 
Brhlík, Jozef Golecký, Roman Kosec, Milan Schmidt.

Kolkári si zatiaľ počínajú na výbornú

1 Kremnica 5 5 0   0 56,5 : 13,5    43 1577 10
2 Rim. Sobota B 5 3 0   2 29,0 : 41,0  -12  1640   6
3 Zvolen. Slatina 5 2 0   3 36,0 : 34,0       2 1574   4
4 Plešivec 5 2 0   3 32,5 : 37,5     -5 1609   4
5 Jelšava B 5 2 0   3 30,0 : 40,0  -10 1524   4
6 Fiľakovo C 5 1 0   4 26,0 : 44,0    -18 1496   2

1. kolo TJ Kremnica   1498        10 : 4     1434 FTC Fiľakovo
hráči Marián Brhlík      385         378 Dušan Murín
2. kolo TJ Kremnica   1532  13,5 : 0,5   1320 MKK Jelšava
hráči Miroslav Oswald     391        356 Ľudovít Koreň ml. 
3. kolo TJ Kremnica   1506     11 : 3   1407 KK Plešivec
hráči Jozef Žabka     384        378 Martin Lipták
4. kolo TJ Kremnica   1437       9 : 5   1398 TJ Zvolenská Slatina
hráči Jozef Žabka     386        384 Ondrej Pleva
5. kolo TJ Kremnica   1783     13 : 1   1599 KK Rimavská Sobota
hráči Marek Žabka      455         419 Ján Vaclavík       

Tabuľka 2. ligy STRED 2015/2016

poradie    družstvo počet     výhry remízy     prehry skóre  rozdiel priemer koliek získané
  zápasov     v skóre na zápas body   

domáci      výkon           body                  výkon                         hostia 

Hodnotenie jednotlivcov po prvej polovici súťaže: Jozef Žabka priemer 406,1, Miroslav Oswald priemer 399, Marián 
Brhlík priemer 387,6 a Marek Žabka priemer 384,7 Hodu zdar! Jozef Žabka

Jesennú časť Oblastných majstrovstiev Žiaru nad Hro-
nom odštartovali futbalisti ŠKF Kremnica nie najideálnej-
šie. Vo svojom prvom zápase na domácej pôde hostili 
Hliník nad Hronom. Aj keď sa duel začal v svižnom tem-
pe, Kremničania ho neustáli, dokonca si strelili i vlastný 
gól a prehrali 0:2. V podobnom duchu pokračovali aj v 
Lutile, keď opäť inkasovali dva góly. Tretí zápas sezó-
ny, ktorý bol hádam najviac očakávaný nielen z pohľadu 
divákov, ale aj hráčov, bolo tradičné derby proti Hornej 
Vsi. Zverenci trénera Vladimíra Hrica pred zrakmi sluš-
nej diváckej kulisy síce prvý polčas ustáli 0:0, no nako-
niec prehrali rozdielom triedy 0:3. Kremnickí futbalisti sa 
z výhry tešili až v štvrtom zápase, vo Veľkej Lehote zví-
ťazili 3:0, premiérovým strelcom tejto sezóny bol Kapšo. 
Aj v ďalších dvoch zápasoch hráči ŠKF potiahli víťaznú 
šnúru. Najprv doma zdolali Hodrušu–Hámre 3:1 a o 
týždeň neskôr znovu doma Slaskú, tentokrát o gól 2:1. 
Nepohoda v mužstve sa opäť podpísala pod výsledky 
kremnického mužstva. Na súperových ihriskách prehrali 
v Tekovskej Breznici 0:2 a najmä zápas vo Voznici sa 
mohol vyvíjať inak, keby hráči nášho tímu neinkasovali 
až tri červené karty, prehra 2:3 vraj bola zaslúžená. Po 
dvoch prehrách prišlo vydreté víťazstvo s Ladomerskou 
Vieskou v pomere 2:1. Nasledovala prvá a jediná remíza 
2:2 sezóny v Horných Hámroch. V domácom prostre-
dí prišli dve októbrové víťazstvá, najprv vo veternom 
počasí tesné víťazstvo 1:0 nad Brehmi. Dvanáste kolo 
prinieslo výhru 2:1 nad Banskou Štiavnicou, keď skóre 
otváral Schmidt už v 5. minúte zápasu. Trinásty a záve-
rečný zápas jesene priniesol ŠKF Kremnica smolu, po 
slabom výkone podľahli v Bzenici 1:3.
 Celkovo za Kremnicu nastúpilo v  tejto prebiehajúcej 
sezóne 21 hráčov z toho najviac 13 zápasov odohrali 
dvaja hráči, Lachký (ktorý si v jednom dueli aj zachytal) a 
Kuzma. Mladý brankár Hrmo spolu s Antalom, Chladným 
a Schmidtom vybehli na ihrisko dvanásťkrát. Jedenásť 
stretnutí odohrali Hric, Tokár a Hovorič. Žiarny s Kapšom 
si dresy obliekli 10-krát. Deväť zápasov na svojom konte 
má Ziman, osem Bíreš a Wollner.  Nasledoval sedem zá-
pasový Netolický, 5x P. Urgela, 4x S. Urgela, 2x Polačko 
a jedenkrát obuli kopačky Králik, Koka a Chrien.
 Gólovo sa presadili ôsmi hráči. Lachký s Hovoričom 
strelili zhodne po štyri góly, Schmidt rozvlnil súperovu 
sieť trikrát. Dva razy sa to podarilo Chladnému a  P. Ur-
gelovi. Kapšo spolu s Hricom a Antalom trafili raz. Krem-
ničania budú zimovať pred jarnou časťou na 7. mieste 
tabuľky zo 14 účastníkov súťaže. V trinástich zápasoch 
získali 19 bodov za šesť výhier, jednu remízu a šesť pre-
hier s pasívnym skóre 18:21. Jarnú časť by mali odštar-
tovať 27. 3. na ihrisku v Hodruši–Hámre.

Miroslav Hric

Kulturistický oddiel TJ Kremnica sa v prevažnej miere za-
meriava na jarné súťaže a to hlavne z dôvodu zúčastniť sa 
majstrovstiev Slovenska v jednotlivých kategóriách. Z dôvodu 
kvalitnej prípravy sme vynechali jesenné pohárové súťaže a 
našim hlavným cieľom v roku 2016 budú opäť jarné súťaže, 
ktorých sa zúčastnia traja pretekári. Pôsobenie v našom od-
dieli ukončila Katarína Galina, ale posilnili sme sa o nových 
členov zatiaľ bez súťažných skúseností, a to o Moniku Gecle-
rovú z Handlovej, Moniku Novákovú zo S. N. Vsi a Evu Do-
novalovú z H. Vsi. Lenka Borchová z Prievidze si vybrala sú-
ťažnú prestávku kvôli nastávajúcim materským povinnostiam. 
Dňa 26. septembra 2015 si na Bojnickom zámku povedali áno 
aj dvaja členovia nášho oddielu – Jerguš Baláž a Martina Bro-
nišová teraz už Balážová. O budúcnosť oddielu a o prírastky 
nových členov pre nasledujúce roky sa preto vôbec nemu-
síme obávať. Slovensko naďalej dokazuje, že v kategóriách 
kulturistiky a fitness stále patrí medzi svetovú elitu. Na majs-
trovstvách sveta získali muži dve strieborné medaily zásluhou 
Andreja Vargu a Petra Kováča, a ženy v kategóriách bikiny 
získali – zlato Lucia Bérešová a striebro Olívia Pohánková.

Príprava na jarné 
súťaže v roku 2016

Čo je to naturálna kulturis-
tika? Čím sa odlišuje od 
iných fitnes a kulturistic-
kých disciplín?
Naturálna kulturistika je 
športové odvetvie, ktorého 
cieľom je propagácia zdra-
vého životného štýlu pro-
stredníctvom pravidelného 
tréningu a zdravej životo-
správy bez použitia zakáza-
ných látok, ktorých zoznam 
je uvedený v Svetovom anti-
dopingovom kódexe. 
Odkedy sa naturálnej 
kulturistike venujete? 
Aké športy ste vykonávali 
predtým? 
Naturálnej kulturistike sa 
súťažne venujem od jesene 
2014, pričom posilňovaniu 
ako takému sa venujem od 
19 rokov, takže už 12 rokov. 
Celý môj život som bola ve-
dená hlavne mojím otcom k 
športu a pohybu.
Čím Vás naturálna kultu-
ristika zaujala, a prečo by 
ste ju odporučili aj iným?
Posilňovanie a tým aj sú-
ťaženie v naturálnej kul-
turistike je rozhodne pre 
každého veľkou  výzvou a 
ešte väčším sebazaprením, 
ale na druhej strane je to 
aj čistá láska k športu ako 
takému a priama cesta k 
zdravej životospráve. Treba 
si uvedomiť, že žijeme v prí-
liš komerčnom svete plnom 
technologicky spracovaných 
potravín, umelých sladidiel, 
glutamanu sodného, konze-
rvantov a "éčok". Naturálny 
životný štýl vám nielen po-
môže vybudovať zdravé se-
bavedomie a postavu o akej 
ste vždy snívali, lebo každý 

Naturálny šport je propagáciou zdravého 
životného štýlu
Úradujúcou Majsterkou Slovenska v naturálnej kulturistike je Eva Mareš z Bartošovej Lehôtky. Jej dlhodobým 
cieľom je ukázať ľuďom ako zmeniť svoj život.

ju skutočne môže mať, len 
treba chcieť, ale sa aj naučí-
te rozlišovať ktoré potraviny 
sú skutočne zdravé, nakoľ-
ko 80% celého úspechu je 
hlavne strava.
Aké úspechy ste v tomto 
športe dosiahli? Čo je Va-
šou métou?
Súťažím od jesene 2014 
v kategórii šport model. V 
naturálnej kulturistike sa 
rozoznávajú nasledovné 
ženské kategorie: bikini fit-
ness, šport model, fitnes 
figura, physique a klasický 
fitness s gymnastickými prv-
kami, ktoré sa líšia úrovňou 
svalového rozvoja, takže 
každá dáma, ktorá pravidel-
ne športuje sa na základe 
svojho svalového rozvoja 
dokáže zaradiť pod určitú 
kategóriu. Mojím najbližším 
cieľom je na jar 2016 obhá-
jiť titul majsterky Slovenska 
a teraz sa naplno venujem 

tomuto cieľu a každý, kto by 
ma chcel v mojom cieli pod-
poriť hocijakou formou pod-
pory je vítaný.
Dá sa naturálna kulturisti-
ka trénovať aj v Kremnici 
alebo okolí? 
Základom fitness tréningu je 
vhodná posilňovňa, pričom 
nie je dôležité, ako kvalit-
ne je vybavená, ale skôr či 
tam chodíte pravidelne a či 
cvičíte technicky správne. 
Každému začínajúcemu 
športovcovi by som odporu-
čila, aby si našiel kvalitného 
trénera, ktorý sa skutočne 
vyzná a pod jeho vedením 
sa naučil ako technicky dob-
re zvládnuť tréning. Verte 
mi, toto nie sú vyhodené 
peniaze, nakoľko zlá techni-
ka je častá chyba mnohých 
začiatočníkov, ktorý takýmto 
konaním často prichádzajú 
k úrazu alebo si zafixujú 
zlé pohyby, ktoré následne 

vykonávajú aj celý život, a 
tým si ničia kĺby a iné orgá-
ny. Tým však nechcem po-
vedať že bez posilňovne to 
nejde, to v žiadnom prípade 
nie. Kto chce, hľadá cestu, 
nie výhovorky. Stačí aj cvičiť 
s vlastnou váhou v pohodlí 
domova alebo ísť na ihrisko 
robiť workout. Každý pohyb 
je vždy lepší ako sedenie 
doma pred televízorom ale-
bo počítačom s vreckom pu-
kancov.
Súťažné úspechy Evy Ma-
reš:
Rok 2014
2. miesto v kategórii šport 
model nad 167 cm – Grand 
Prix Komárno
1. miesto v kategórii šport 
model nad 167 cm – INBA 
European Championship – 
Karlove Vary – Česko
Rok 2015
1. miesto v kategórii šport 
model nad 170 cm – Medzi-
národná súťaž Miss natural 
Bratislava
1. miesto v kategórii šport 
model nad 168 cm – Maj-
strovstvá Slovenska v na-
turálnej kulturistike mužov, 
žien a fitness deti (Sloven-
ský Grob)
5. miesto v kategórii fitness 
model novice – INBA World 
Championship (Dubaj)
3. miesto v kategórii šport 
model nad 167 cm –  pohá-
rová súťaž – Viničné
2. miesto v kategórii šport 
model nad 166 cm – INBA 
European Championship – 
Bolona – Taliansko

Silver Jurtinus

Členovia oddielu: Ďurian, Balážová, Baláž, Geclerová
foto: Jozef Benko Ján Ďurian
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kreslený komix na pokračovanie

A
K
C
I
A

ARMY SHOP SKLENÉ

KAPSAČE BDU 
TEPLÉ GUMÁKY CAPTAIN                        
VOJENSKÉ RUKAVICE PLETENÉ   

OBUV COMODORE PROTIMINA
TEPLÉ NOHAVICE, BUNDY, ČAPICE  

10,90 €
  27,50 €

1 €                         

Ut., str., štvr.: 14.00 - 18.00 hod.                                                                                                
Sobota: 09.00 - 13.00 hod.                                                                                                          
Telefón: 0902 584 948

ZĽAVY AŽ DO 30 %   

NOVÁ KNIHA BANDA ZLODEJOV: KTO JE SILNEJŠÍ, OLIGARCHOVIA ALEBO POLITICI?

Ak sa nechcete nechať manipulovať           
a nestačia vám iba povrchné a vyselekto-
vané informácie uverejnené v médiách, 
táto kniha je určená práve pre vás. Či-
tateľa knihy BANDA ZLODEJOV vnímam 
ako človeka, ktorý chce poznať pozadie 
slovenskej politiky a veľkého biznisu. 
Myslím, že čitateľa zaujíma nielen to, čo 
sa práve deje. Verím, že čitateľa zaujíma 
aj prečo a v koho prospech sa to deje.

Každý čitateľ nájde v BANDE ZLODEJOV 
odpovede na nasledujúce otázky:
1. Kto bol krstným otcom majetkového 
prevratu po roku 1989?
2. Ako začínali najvplyvnejší slovenskí 
oligarchovia?

3. Kto zbohatol na priamych predajoch 
štátneho majetku a kto na kupónovej 
privatizácii?
4. Aký bol príbeh najnebezpečnejšej 
slovenskej finančnej skupiny Penta?
5. Prečo prišli o svoje peniaze malí 
akcionári VÚB Kupónu, Slovenskej 
poisťovne a VSŽ?
6. Ktorí oligarchovia ovládajú slovenské 
médiá?
7. Kedy sa stali oligarchovia silnejšími, 
ako sú slovenskí politici?
8. Ktorí oligarchovia ovládajú slovenské 
politické strany?

V tejto knihe sa tiež dozviete, ako sa   do-
bré vzťahy z čias komunizmu premenili 

na peniaze.  Ako sa potom tieto penia-
ze premenili na moc. A ako sa táto moc   
znovu a znovu mení na ďalšie peniaze. 
Na Slovensku totiž vznikol uzavretý 
okruh politiky a peňazí. Vďaka tomuto 
kolobehu moci a peňazí sa Slovensko 
postupne zmenilo zo štátu, kde majú 
všetci ľudia nádej na spravodlivosť, na 
akúsi bandu veľkých zlodejov. 

Táto kniha má čitateľovi pomôcť po-
chopiť, ako sme sa dostali do situácie, 
že na Slovensku opäť vládne partia ne-
dotknuteľných a privilegovaných. 

Prajem vám zaujímavé čítanie.
Ignác Milan Krajniak


